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ACTA PLE NÚM. 3/03 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE 
FEBRER DE  2003 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE FEBRER DE 2003 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-set de febrer de dos mil tres, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/a d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
Sr. Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidors/es 
 
Sr. Nèstor Artís i Villena   
Sra. Susana Cordero Rojas  
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Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Sergi Fernández Mesa 
Sr. Ignacio Flórez Barrón 
Sr. Arnau Funes Romero 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr. Alberto García Llorente 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Llorenç Luna Rodríguez  
Sr. Manuel Luque del Rio 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Antonio Naranjo Hijos 
Sra. Glòria Récio Díaz 
Sr. Joan Tardà i Coma 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de les actes núm. 1/03 i 2/03, corresponents a 
les sessions ordinària  i extraordinària del dia 30 de gener i 6 de febrer 
d'enguany, respectivament. 
 
 L’esborrany de les actes ha estat lliurat a tots els regidors i 
regidores junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
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 PROPOSTES D’ESMENES 
 
 Acta núm. 1/03 
  
 En primer lloc pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, 
per manifestar que a la penúltima línia del penúltim paràgraf  de la pàgina 50 
posa: 
 
 “... coses a les que no ens sentim obligats per Llei...”, i ha de dir: 
 “... coses a les que no estan obligats per Llei ...”  
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 ESMENES APROVADES 
 
 A la penúltima línia del penúltim paràgraf  de la pàgina,  ha de dir: 
 
 “... coses a les que no estan obligats per Llei ...” 
 
 
 Acta núm. 2/03 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 

2.1.- Decret núm. 604/03 de data 27 de gener 
 
 “Vista l’acord del Ple Municipal de data 20 de desembre de 2001, pel 
qual s’acordava subrogar al personal laboral contractat per l’empresa 
municipal PRECSA, que estava adscrit a l’activitat pel foment i promoció de la 
formació ocupacional i gestió dels plans d’ocupació, amb efectes 1 de gener de 
2002, 
 
 Atès que les condicions de treball de l’esmentat personal estaven 
sotmeses a unes condicions de treball diferent a les establertes en aquest 
Ajuntament, era del tot necessari procedir a la adequació de les mateixes de 
forma gradual i pactada, 
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 Atès que en aquesta línia es va signar individualment un document 
d’acceptació amb  les persones interessades en la proposta de subrogació que 
se’ls  va realitzar, 
 
 Atès que com a conseqüència de l'esmentat procés es va contractar 
de forma interina i fins la seva provisió reglamentària a la senyora Maria 
Dolores Márquez Vázquez, en qualitat de Tècnic d'Inserció, amb la categoria 
professional de tècnic mig, amb les mateixes condicions de treball que tenia 
establertes amb l'empresa PRECSA, 
 
 Atès el que preveu l’article 41 de l’Estatut dels Treballadors, en 
relació a la modificació de les condiciones de treball, 
 
 Atès l’acord de acceptació de les modificacions de les condicions de 
treball subscrit de forma individual amb cadascuna dels/ de les empleats/des, 
als efectes de donar compliment tant a l’acord adquirit com als efectes de 
adequar-les a les fixades en aquest Ajuntament, 
 
 Atès que dins dels conjunt de modificacions també hi son les 
retributives tant pel que fa a les seves quanties i a la seva estructura, les quals 
s’ajusten al catàleg de llocs de treball d’aquest Ajuntament i als paràmetre 
establerts, 
 
 Atès que ha estat informada la representació del personal sobre 
aquest procés, 
 
 Atès que l’article 19 de la Llei 52/2002, de 31 de desembre, preveu 
la adequació retributiva que amb caràcter singular i excepcional, resulti 
imprescindible pel contingut dels llocs de treball, per la variació del nombre de 
efectius o pel grau de consecució dels objectius fixats, amb estricte 
compliment del que preveuen els articles 23 i 24 de la Llei 30/1982, de 2 
d’agost, 
 
 Atès així mateix que en el pressupostos aprovat pel Ple Municipal 
per aquest exercici es recollia la adequació retributiva que es planteja, així 
com a la plantilla de personal, 
 
 Atès que en els programes que afecta la proposta de modificació 
existeix dotació per atendre la proposta de modificació de les retribucions que 
es planteja, 
 
 Aquesta Tinència d’Alcaldia d’Interior Comerç i Comunicació, en ús 
de les atribucions que li confereix el Decret de l’Alcaldia 3558/1999, de 15 de 
juliol 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Incorporar al personal subrogat esmentat en la part 
expositiva de la present resolució a les condicions de treball de caràcter 
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general establertes en aquest Ajuntament, que comporten les  següents 
modificacions generals i especifiques per cadascun dels casos als efectes de 
donar compliment a la adequació referida: 
 
a) Generals: 
  
• Establiment de la jornada ordinària de treball de l'Ajuntament, llevat dels 

casos amb dedicació especial que es fixarà en el catàleg de llocs de treball. 
• Modificació de la categoria per la seva inclusió dins de la classificació 

professional de l'Ajuntament 
• Modificació de la denominació del lloc de treball per la seva incorporació al 

catàleg de Llocs de Treball de l'Ajuntament. 
• Aplicació íntegre de l'acord de condicions de treball del personal de 

l'Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms 
• Aplicació de una nova estructura retributiva d'acord amb la establerta en 

l'Ajuntament i de conformitat amb la proposta de valoració del lloc de 
treball que s'acordarà 

• Abonament del concepte d'antiguitat d'acord amb la que tingui reconeguda 
cada empleat/a d'acord amb la categoria fixada i l'import del trienni 
corresponent. 

 
b) Específiques: 
 
• Nom i cognom:    M. Concepción Granadal Zafra 

Categoria professional:  Tècnic Auxiliar - Administratiu/iva 
Denominació Lloc de treball:  Administratiu/va 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
      Mati: de 8 a 14h.   
      Tardes: Dues 1ª de 16 a 18,30 h. 
         2ª de 16 a 18,30 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8 a 14 h. 

       
 

• Nom i cognom:    Lucia López Alé 
Categoria professional:  Tècnic Mig - Treball 
Denominació Lloc de treball:  Cap Tècnic de Treball 
Jornada de treball:   Dedicació exclusiva 
Horari de prestació de serveis: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8 a 15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16 a 18,30 h. 
         2ª de 16 a 18,30 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30  a 14,30 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16.30 a 19 h. 
         2ª de 16 a 18,30 h. 
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• Nom i cognom:    Marta Castillo Moliner 

Categoria professional:  Tècnic Superior - Treball 
Denominació Lloc de treball:  Cap Unitat d'Inserció 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 14,15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16 a 18,30 h. 
         2ª de 16,30 a 19 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30  a 14,30 h. 

     
   
• Nom i cognom:    M. Pilar Segovia Íñigo 

Categoria professional:  Tècnic Superior- Treball 
Denominació Lloc de treball:  Cap Unitat de Formació 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 14,15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16,30 a 19 h. 
         2ª de 16 a 18,30 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30 a 14,30 h. 

     
      
• Nom i cognom:    Dolores Márquez Vázquez 

Categoria professional:  Tècnic Mig - Treball 
Denominació Lloc de treball:  Tècnic d'Inserció 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 14,15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16 a 18,30 h. 
         2ª de 16,30 a 19 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30 a 14,30 h. 

 
 
• Nom i cognom:    Jesús Mata Sirvent 

Categoria professional:  Tècnic Mig - Treball 
Denominació Lloc de treball:  Tècnic d'Inserció 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 14,15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16,30 a 19 h. 
         2ª de 16 a 18,30 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30 a 14,30 h. 
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• Nom i cognom:    Patrícia Isabel Sánchez Crespo 

Categoria professional:  Tècnic Mig - Treball 
Denominació Lloc de treball:  Tècnic de Formació 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 14,15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16 a 18,30 h. 
         2ª de 16,30 a 19 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30 a 14,30 h. 

 
 
• Nom i cognom:    Núria Tous Blázquez 

Categoria professional:  Tècnic Mig - Treball 
Denominació Lloc de treball:  Tècnic de Formació 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 14,15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16,30 a 19 h. 
         2ª de 16 a 18,30 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30 a 14,30 h. 

 
 
• Nom i cognom:    Maria Dolores Domínguez Morillo 

Categoria professional:  Tècnic Auxiliar – Administratiu/va 
Denominació Lloc de treball:  Gestor/a Administratiu Polivalent 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 14,15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16 a 18,30 h. 
         2ª de 16,30 a 19 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30 a 14,30 h. 

 
 
• Nom i cognom:    Eva De la Fuente Vélez 

Categoria professional:  Auxiliar – Auxiliar Administratiu 
Denominació Lloc de treball:  Auxiliar Administratiu 
Jornada de treball:   Ordinària 
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 14,15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16,30 a 19 h. 
         2ª de 16 a 18,30 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30 a 14,30 h. 
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• Nom i cognom:    Juan Rubio Pérez 

Categoria professional:  Tècnic Auxiliar  
Denominació Lloc de treball:  Tec. Aux. Manteniment i Edicions 
Jornada de treball:   Ordinària més dedicació especial de 
       220 hores més anyals 
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 8,15 a 15 h. 
      Tardes: Dues 1ª de 16,30 a 19 h. 
         2ª de 16 a 18,30 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,30 a 14,30 h. 

 
 
• Nom i cognom:    José Liste Ruiz 

Categoria professional:  Auxiliar  
Denominació Lloc de treball:  Aux. Manteniment i Edicions 
Jornada de treball:   Ordinària més dedicació especial de 
               220 hores  
Horari de prestació de serveis fixos: Del 16 de setembre al 14 de juny: 
       Mati: de 7,25 a 15,10 h. 
      Del 15 de juny al 15 de setembre: 
      Mati: de 8,10 a 15,10 h. 

 
 
• Nom i cognom:    Maria Remedios Conejo 

Categoria professional:  Auxiliar - Subaltern 
Denominació Lloc de treball:  Conserge d’Edificis 
Jornada de treball:   1300 hores 
Horari de prestació de serveis fixos: Tardes: de 15 a 21 hores 

 
 
 Segon.- Aprovar  les denominacions, descripcions i valoracions que 
consten en el document annex I de la present resolució, que forma part 
integrant de la present, per la seva incorporació al catàleg de llocs de treball de 
l'exercici que haurà d'aprovar el Ple Municipal per aquest exercici. 
 
 Tercer.- Establir provisionalment per als llocs de treball que 
consten en el punt anteriors les retribucions que consten en el document 
annex II que s‘adjunta i forma part integrant del present acord, els quals 
hauran de rebre els seus titulars com anticipi a compte fins la ratificació de 
les valoracions per part del Ple Municipal. 
 
 Quart.- Donat compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la seva propera sessió per la seva ratificació.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
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Comunicació, per manifestar que aquest decret fa referència a un acord que es 
va adoptar al mes de desembre de l’any 2001, en relació a la subrogació del 
personal que està a l’Àrea de Treball, que estaven adscrits a PRECSA. 
 
 La subrogació és amb les mateixes condicions laborals i 
econòmiques que tenien en aqueix moment amb un acord del personal i els 
sindicats de què al cap d’un any es faria una regulació i una homogeneïtzació, 
tant en els criteris del contingut dels llocs de treball com en allò que fa 
referència a les retribucions idèntiques a la resta del personal de l’Ajuntament. 
 
 Per tant, el que fa el Decret és incorporar a tot aquest personal 
d’una forma regulada i homogeneïtzada a les característiques retributives i les 
descripcions de continguts de llocs de treball idèntiques a les de l’Ajuntament.    
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
  
 
 2.2.- Decret núm. 919/03 de data 14 de febrer 
 
 “Atès que, per acord plenari de 9 de maig de 1995, el Consell 
Comarcal del Baix Llobregat, va aprovar els  “Estatuts  del Consell Consultiu 
Comarcal de la Gent Gran del Baix Llobregat, així com la creació d’aquest 
òrgan de participació a la Comarca.  
 
 Atès que segons disposa l'article 3 dels esmentat  Estatuts, que 
regula la composició de l’Assemblea, els diferents Delegats/des han de ser 
escollits democràticament mitjançant la participació dels diferents Ajuntament 
de la comarca, entre els membres d’associacions, entitats o col·lectius que 
siguin representatius de les persones de la tercera edat i tinguin la seva seu a 
la comarca, els quals, un cop proposats, seran ratificats per l’òrgan 
corresponent del Consell Comarcal.  
 
 Atesa la petició de la Gerència del Consell Comarcal, que va tenir 
entrada en aquest Ajuntament el passat dia 14 de gener, sol·licitant la 
proposta de nomenament dels vuit delegats que corresponen al nostre 
municipi,  i vist l’escrit de proposta del Gabinet de l’Alcaldia. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA  RESOLT 
 
 Primer.- Proposar el nomenament de les persones que a 
continuació es relacionen, les adreces de les quals s’adjunten al present 
decret, com a delegats en l’Assemblea del Consell Consultiu Comarcal de la 
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Gent Gran del Baix Llobregat, en representació de les diferents associacions, 
entitats o col·lectius de la tercera edat d’aquesta Ciutat: 
 
Nom i cognoms            Associació/Entitat 
 
Pedro López Alonso   Associació Jubilats i Pensionistes Almeda 
Montserrat Torres Moragas AFA Baix Llobregat 
Carme Jansà i Goñi  Grup Municipal de Convergència i Unió 
Pedro Cano Venegas  CCOO Jubilats i Pensionistes 
Antonio Romera Teruel  Casal Gent Gran Jaume Nualart 
Francesc Cantos Martín  Casal Gent Gran Riera 
Francisco Carrasco López  FAV Gent Gran 
José Fernández Rivas  ADGGCO 
 
 Segon.- Comunicar aquests nomenaments al Consell Comarcal del 
Baix Llobregat, als efectes escaients. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, 
en la  pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
  
 Seguidament pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
manifestar que es va convocar als representants del Consell de la Gent Gran i 
es van decidir els representants que figuren en la proposta. 
  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
  
 2.3.- Decret núm. 1007/03 de data 18 de febrer 
  
 “Vista la proposta de contractació laboral de dos persones per 
atendre el servei de control, custodia, vigilància, informació i dinamització de 
la sala d’ordinadors en l’exposició “30 projectes de ciutat, 30 realitats de 
futur”, presentada pel Departament de Premsa i Comunicació i així com 
l’informe emès pel Departament de Recursos Humans. 
 
 Atès que la proposta de candidats per la realització d’aquestes 
funcions puntuals i específiques per atendre els serveis concrets es realitza 
tenint en compte aquestes característiques peculiars, 
 
  Atès que a la plantilla de personal d’aquest Ajuntament no figura 
cap lloc de treball d’aquestes característiques, 
 
 Atès que no hi ha temps material per procedir a seleccionar 
personal per la realització d’aquest servei. 
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 Atès que es del tot necessari i urgent disposar d’aquest personal per 
garantir el normal funcionament d’aquesta exposició. 
 
 Atès que es proposa la contractació del senyor Ricard Sobrino 
Fernández i la senyora Marina Fita Perxas, per cobrir els serveis esmentats per 
reunir el perfil professional adient i experiència acreditada per poder 
desenvolupar aquestes tasques, en funció de les col·laboracions realitzades en 
aquest Ajuntament, 
 
 Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 
21 463 A1 13100 de personal eventual de Gabinet de Premsa, per atendre el 
cost de les esmentades contractacions. 
 
 Atès que la contractació que es proposa està contemplada en 
l’article 16.2 d) del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals, al 
tractar-se de una relació de caràcter no permanent per una tasca específica de 
caràcter temporal amb jornada completa, i es pot dur a terme sempre i quan 
hi hagi consignació pressupostaria suficient per atendre el seu cost i es pugui 
determinar la tipologia del contracte de treball d’acord amb el que es recull en 
la disposició laboral, d’acord amb el que s’indica en l’article 20 de l’esmentat  
Reglament i l’article 19.2 del mateix cos legal. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 a) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 2on. del Reial Decret 2720/1998 
 
  Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3558/99 de data 15 de juliol, 
 

HE  RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 
laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de control, 
custodia, vigilància, informació i dinamització de la sala d’ordinadors en 
l’exposició “30 projectes de ciutat, 30 realitats de futur”. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, a jornada complerta, a l’empara de l’article 15.1 a) de 
l’Estatut dels Treballadors, de les persones que a continuació es relacionen 
durant el període comprès del 15/02/2003 al 09/03/2003, per la prestació de 
serveis de control, custodia, vigilància, informació i dinamització de la sala 
d’ordinadors en l’exposició “30 projectes de ciutat, 30 realitats de futur”: 
 

RICARDO SOBRINO FERNANDEZ 47617452-T                   
MARINA FITA PERXAS 40595531-W                
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 Tercer.- Assignar als esmentats empleats una retribució bruta de 
891,87 euros, inclòs la part proporcional de pagues extres/vacances, per la 
totalitat de la prestació laboral que serà de 92 hores, realitzades d’acord amb 
les necessitats dels actes. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al 
Departament de Premsa i Comunicació, al Departament d’Organització i 
Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
 
 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
  
 Tot seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar  que aquest decret fa referència a la contractació 
de dos professors durant el termini d’un mes com a monitors per a la sala 
d’ordinadors de l’exposició que està situada a la plaça Europa. 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-V, senyor Arnau Funes Romero.  
 
 
 
 3.- Ratificar la resolució núm. 25/03, de data 27 de gener 
d’enguany, de la Presidència de l’Institut Municipal d’Educació, 
mitjançant la qual s’ha aplicat amb efectes de l’1 de gener d’enguany, un 
increment del 2% sobre les retribucions bàsiques, antiguitat, pagues 
extraordinàries, complementàries i productivitat del personal laboral de 
l’esmentat Institut. 
 
 “Vist l’informe emes pel Departament de Recursos Humans, referent 
a l’aplicació de l’increment retributiu  al personal laboral d’aquest Institut, per 
a l’exercici 2003, 
 
 Atès el que preveu l’article 19 de la Llei 52/2002, de 31 de 
desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’Exercici 2003, 
 
 Atès el que preveuen les Bases d’Execució del Pressupost d’aquest 
Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2003, 
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 Per tot això, en exercici de les competències que confereix a aquesta 
Presidència l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.-  Aplicar  amb efectes 1 de gener de 2003, un increment del 
2% sobre les retribucions bàsiques, antiguitat, pagues extraordinàries, 
complementàries i productivitat del personal laboral d’aquest Institut 
Municipal d’Educació establertes per l’exercici 2002, subjecte a l’acord de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms i inclòs en el Catàleg de Llocs de Treball d’aquest Institut; restant 
exclosos de forma expressa al personal laboral de l’escola Especial de Can 
Mercader que està subjecte a un conveni especial. 
 
 Segon.- Aplicar al personal laboral esmentat en l’apartat anterior, 
un 20% de l’import del complement de responsabilitat en les pagues 
extraordinàries de juny i desembre de 2003, en un concepte que es 
denominarà “Millora Paga Extra” i que no estarà sotmès a la valoració dels 
llocs de treball d’aquest Institut, als efectes de mantenir la homogeneïtat de les 
fórmules percentuals establertes que en cap cas poden superar el que prevegi 
la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat. 
 
 Tercer.- Incrementar el 2% sobre les retribucions establertes al 
personal laboral eventual contractat i interí subjecte a l’acord esmentat en 
l’apartat primer de la present resolució, referides al lloc de treball i 
complement de productivitat, incloses les pagues extres i serveis 
extraordinaris, amb efectes 1 de gener de 2003, aplicant-los també la millora 
de la Paga Extra que s’indica en l’apartat segon de la present resolució en els 
mateixos termes. 
 
 Quart.- Incorporar el contingut de la present resolució en el nou 
catàleg de llocs de treball que es sotmet a la consideració del Ple Municipal. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal, en la primera sessió que celebri, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i 
Comunicació, per manifestar que aquesta resolució fa referència a l’increment 
previst en els Pressupostos Generals de l’Estat,  que afecta a tot el personal de 
l’Institut Municipal d’Educació, en funció de les condicions recollides en el 
Conveni i en la Llei del Pressupostos Generals de l’Estat. 
   
 
 Tot seguit se sotmet a votació la resolució, i és ratificada per 
unanimitat dels assistents. 
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR, COMERÇ I 
COMUNICACIÓ 
 
 
 4.- Adjudicar a ADASA SISTEMAS, S.A., el Lot 2, del contracte 
de Construcció d’un dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat de 
l’esmentat dipòsit lot 2, amb estricta subjecció al Plec de Condicions 
Econòmic-Administratives aprovat pel Ple de l’Ajuntament de data 31 
d’octubre del 2002. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient instruït per la contractació amb les següents 
característiques: 
 
 Objecte del contracte: Construcció d’un dipòsit de laminació del 
Camp de l’Empedrat. El present contracte es divideix en dos lots, dels que en 
el present acord s’adjudica únicament  el lot núm 2. 
 LOT NÚM 2: (Sistema de telecontrol). 
 Tramitació : Ordinària 
 Procediment d’adjudicació : Oberta 
 Forma d’adjudicació : Concurs 
 
 Atès que les proposicions admeses a la licitació pel Lot núm 2 de 
Construcció de dipòsit són les següents empreses: 
 
Nº EMPRESA   
 
1 

 
FERROVIAL AGROMAN, S.A. 

 
 

 
(LOT 1 i LOT 2) 

2 SICE, S.A. (SOCIEDAD IBERICA DE CONSTRUCCIONES 
HIDRAULICAS, S.A.) 

  
(LOT 2) 

3 HIDRAULICA Y OBRAS, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
4 CORSAN-CORVIAM CONSTRUCCION, SAU.  (LOT 1 i LOT 2) 
5 ADASA SISTEMAS, S.A.  (LOT 2) 
6 ACS PROYECTOS OBRAS Y CONSTRUCCIONES, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
7 COPISA CONSTRUCTORA PIRENAICA, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
8 COMSA, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
9 FCC CONSTRUCCION, S.A.  (LOT 1 i LOT 2) 
 
 Atès que la Mesa de Contractació es a reunir per procedir a la 
valoració de les ofertes presentades, proposant l’adjudicació ADASA 
SISTEMAS, S.A., per ser l’oferta més avantatjosa per aquest Ajuntament i 
complir tots els requisits fixats al Plec de Condicions aprovat per regir el 
present procediment. 
 
 Per tot això 
 
 El Ponent de la Comissió d’Interior, Comerç i Comunicació proposa 
al Ple l’adopció dels següents 
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ACORDS 

 
  Primer.- Adjudicar a ADASA SISTEMAS, S.A., el contracte de 
Construcció d’un dipòsit de laminació del Camp de l’Empedrat de l’esmentat 
Dipòsit Lot 2 amb estricta subjecció al Plec de Condicions Econòmic-
Administratives aprovat pel Ple de l’Ajuntament de data 31 d’octubre del 2002, 
i a la seva oferta. 
 
  Segon.- Establir com a preu del contracte, 298.246,57 Euros IVA 
Inclòs. 
 
  Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 11.929,86 
euros, de conformitat amb el Plec de Condicions particulars, la qual haurà 
d’ingressar el contractista en el termini de 15 dies següents, a comptar de la 
recepció del present acord. De no acomplir-se aquest requisit, per causes 
imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà resolt el contracte. 
 
  Quart.- Retornar la garantia provisional per un import de 
103.598.-  euros pel que respecta al lot 1 i de 6.642,46.- euros pel que 
respecta al lot 2 als licitadors següents : 
 
 EMPRESA  ingressat en Tresoreria/ 

Òrgan de Contractació 
 
1 

 
FERROVIAL-AGROMAN, S.A. 

  
Contractació 

2 SICE, S.A. (Sociedad Iberica de Construcc. Eléct., S.A.)  Tresoreria 
3 HIDRAULICA Y OBRAS, S.A.  Contractació 
4 CORSAN-CORVIAM, CONSTRUCCION, SAU  Tresoreria 
6 ACS PROYECTOS OBRAS Y CONSTRUCCIONES, S.A.  Tresoreria 
7 COPISA CONSTRUCTORA PIRENAICA, S.A.  Contractació 
8 COMSA, S.A.  Contractació 
9 FCC CONSTRUCCION, S.A.  Contractació 
10 PROINOSA  Contractació 
 
 
  Cinquè.- Formalitzar aquest contracte en document 
administratiu de conformitat al que disposa l’article 54 de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, de conformitat amb allò que preveuen els articles 58, 93 i 118 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. 
 
  Setè.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
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concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
  Vuitè.- Notificar la present resolució al Departament de 
Urbanisme, Obres, Infraestructures i Habitatge, la Intervenció Municipal, a 
l’adjudicatari, així com a la resta de participants.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que ja en el Ple del mes de gener es va 
aprovar l’adjudicació de allò que és la construcció d’aquest dipòsit de 
laminació, que permetrà recollir totes les aigües al voltant de la carretera de 
l’Hospitalet i l’avinguda Porta Diagonal i que fa la conca al costat del cinturó. 
 
 Faltava per adjudicar el sistema de telecontrol que és el sistema que 
controlarà tècnicament aquest dipòsit. 
 
 S’han presentat nou ofertes i d’aquestes nou, algunes anaven 
vinculades per part de les empreses al fet de resultar elles adjudicatàries de la 
construcció civil, altres només feien ofertes per al sistema de telecontrol, com 
és el cas de la proposta que avui es porta al Ple per a la seva aprovació. 
 
 La proposta d’adjudicació del contracte és a l’empresa Adasa 
Sistemas, S.A., per un valor del contracte de 298.246,57 euros i, com ja vaig 
explicar en la Comissió Informativa- és la que presenta més millores al 
projecte i a més, en la part tècnica, és la que més ens assegura en el futur el 
seu funcionament. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
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Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 5.- Aprovar els Plecs de Condicions per a la construcció i 
subsegüent explotació d’un establiment residencial per a gent gran, 
mitjançant cessió del dret de superfície d’un terreny municipal, situat a 
la carretera de l’Hospitalet /avinguda Pau Picasso. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist  el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
Administratives regulador de l’atorgament de l’ús privatiu del terreny 
municipal situat a   la carretera  de Hospitalet/avinguda Pablo Picasso, per a 
la construcció  i explotació de una  Residència, per la gent gran, mitjançant la 
cessió d’un dret de superfície.  
 
 Vist així mateix l’ informe de Contractació-Patrimoni. 
 
 Aquesta Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’ adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
Administratives i Tècniques, regulador de l’atorgament de l’ús privatiu del 
terreny municipal situat a la carretera de Hospitalet/avinguda Pablo Picasso, 
per a la construcció i explotació d’una Residència per la gent gran, mitjançant 
la cessió d’un  dret de superfície. 
 
 Segon.-   Aprovar la convocatòria de concurs per l’adjudicació de 
cessió del dret de superfície.  
 
 Tercer.- Anunciar la licitació i sotmetre l’esmentat Plec a exposició 
pública, de forma simultània, durant un termini de 20 dies, mitjançant la 
inserció dels corresponents anuncis al Butlletí Oficial de la Província i Diari 
Oficial de la Generalitat, a efectes de possibles reclamacions. 
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 En cas de produir-se reclamacions contra el Plec de Condicions la 
licitació s’ajornarà quant resulti necessari.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que és la pastilla de terreny que en 
aquest moment s’utilitza com a pàrquing al costat del parc de Can Mercader, 
al costat de l’avinguda Pau Picasso i carretera de l’Hospitalet. 
 
 S’ha de recordar que aquesta parcel·la procedeix de les cessions 
obligatòries i gratuïtes que al seu moment es van fer en el Projecte de 
Compensació del Pla Parcial del Camp de l’Empedrat. 
 
 Així mateix –si recordeu- com a resultat de les modificacions que es 
van fer al seu moment del Pla General Metropolità a l’abril de 2002, aquesta 
parcel·la es va qualificar definitivament com a equipament comunitari d’ús 
sanitari assistencial. 
 
 En aquest sentit, la voluntat de l’Equip de Govern –jo crec que 
compartida amb la resta de grups- de fer nous equipaments en la ciutat, 
sobretot relacionats amb el tema d’assistència a la gent gran, ens ha portat a 
treure aquest plec de condicions amb la finalitat de què es faci la construcció i 
posteriorment la gestió d’una residència assistida per a gent gran i que també 
tingui un centre de dia. 
 
 L’idea que recull el Plec de condicions és que hi hagi un mínim de 
110 places i entre els requisits més importants a ressaltar-hi, a més de la 
construcció de l’edifici i la gestió, està que el 50% de les places siguin places 
socio-sanitàries que s’hauran de concertar amb la Generalitat. 
 
 El cànon que s’ha establert és un cànon de 60.000,- euros anuals, o 
bé, la seva compensació en places que gestionaria l’Ajuntament. 
 
 Per altra part, les criteris que hem previst per a la valoració, més 
que per la part econòmica, ens hem decantat sobretot perquè la viabilitat del 
projecte tingui garanties, en la part que afecta a la solvència tècnica. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que repassant el Plec de 
Condicions veig que no figura el fet que annex a la residència hi hagi un casal 
de gent gran, i sembla ser que l’Alcalde es va comprometre el 29 de juny de 
l’any passat amb la gent gran d’Almeda a què es faria una residència similar a 
la de Jaume Nualart, que compartirien el casal de gent gran amb la 
residència. 
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 I veient els problemes que tenen la gent gran d’Almeda, ja que se’ls 
hi ha fet el casal petit -el que està a l’estació dels Ferrocarrils Catalans- i que a 
més, tenen problemes de mobilitat perquè són dos pisos i no hi ha ascensor 
per poder pujar la gent gran a dalt, volia que m’aclaríssiu aquest tema i si és 
que hi ha un error. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
comparteix també la mateixa preocupació que el Sr. Artís, perquè m’han fet 
arribar les mateixes queixes i, a més, jo crec que és el més just, crec que 
Almeda ha crescut suficientment i hi ha la suficient gent gran per tenir un lloc 
més digne del que tenen perquè la situació és bastant precària. 
 
 Comparteixo totalment la necessitat d’una residència socio-
sanitària i assistida a Cornellà, i no només una, potser més, perquè és evident 
que cada vegada som més gent gran, o serem, i la necessitarem, però, a banda 
d’això, hi ha una cosa que no entenc, i és que si el 50%, o sigui, els terrenys 
són de l’Ajuntament de Cornellà -tal com s’ha dit- gràcies a unes cessions 
voluntàries d’unes persones de Cornellà.  
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde José Montilla Aguilera, per 
puntualitzar que no són cessions voluntàries sinó obligatòries per llei, i 
voluntàriament generalment ningú et regala res i encara menys terreny. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la Sra. Espinosa, per manifestar 
que ara hi ha una certa expropiació a Almeda que figura com a voluntària però 
al cap i a la fi és obligatòria, però bé, no entrarem en aquest debat que ho he 
patit en “mis propias carnes” o sigui, que ha estat per imperatiu legal. 
 
 Allò que em preocupa és que 50 places les gestionarà la Generalitat. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Balmón, per manifestar que 
aquestes places es concertaran.  
 
 Pregunta la Sra. Espinosa qui les gestionarà. 
 
 Respon el Sr. Balmón que les gestionarà el centre.  
 
 Intervé novament la Sra. Espinosa per preguntar d’on seran les 
persones usuàries, perquè es va parlar a la Comissió Informativa que a 
Cornellà li corresponia o bé el lloguer –aqueixos 600 euros o 900- o deu places 
que gestionaria l’Ajuntament directament, aleshores la meva pregunta és: quin 
benefici traurà la ciutadania de Cornellà?, i ¿quina possibilitat hi ha de què 
les persones grans de Cornellà, les que tenen necessitats d’atenció, tinguin 
aqueixa residència i no hagin de fer la peregrinació que estan fent per tota 
Catalunya?. Vull que m’aclareixin això i allò dels avis d’Almeda, i després 
donaré el meu vot. 
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 Tot seguit pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que certament equipaments d’aquestes característiques per a 
la gent gran són necessaris, i més d’un, la prova és que Cornellà només 
disposa d’una residència pública. També hi ha una altra residència que està 
en construcció en la zona del barri Fatjó, amb centre de dia i a més 
l’Ajuntament està elaborant un projecte per adequar el col·legi Verdaguer, com 
a residència per a la gent gran. 
 
 Per tant, passarem a tenir una dotació raonable d’aquest tipus 
d’equipaments, i s’ha de recordar que no és obligació de l’Ajuntament 
construir-los, ja que l’obligació de l’Ajuntament és cedir el terreny. 
 
 Sembla ser que no hi ha predisposició ni recursos per a què, per 
part de qui ho hagi de fer, ho faci, com a molt hi ha una predisposició a 
concertar places. Per això el Plec recull que, com a mínim, el 50% de les places 
siguin concertades per la Generalitat, i  això vol dir que encara que la 
residència sigui gestionada per un privat, té accés alguna gent 
independentment dels recursos que tingui, o sigui que no necessàriament té 
accés aquell que pot pagar-se el preu del mercat, sinó que tindrà accés gent al 
marge de què tingui una pensió petita, perquè són places concertades per la 
Generalitat i que, per tant, pagarà la Generalitat amb els criteris que tingui  en 
aquell moment, i no els podem fixar nosaltres a l’igual que no els podem fixar 
en Jaume Nualart, això ho dic perquè es tingui present, perquè no és una 
competència nostra, si més no encara no ho és. Allò que sí que s’apunta és la 
possibilitat de què el que ens hagi de pagar el concessionari puguem cobrar-
ho en diner o  bé cobrar-ho en places i, per tant, en això sí que decidiríem 
nosaltres. 
 
 Pel que fa al tema del Casal, certament el local d’Almeda és petit i 
s’haurà de cercar una solució. Ara bé, allí a més de residència hi haurà un 
centre de dia i els centres de dia són utilitzats bàsicament per la gent més 
propera, al menys això és el que ens diuen les estadístiques i esperem que el 
de Fatjó sigui utilitzat per la gent més propera. El de Jaume Nualart en 
aquests moments és utilitzat per gent que no només és la més propera perquè 
és l’únic que hi ha, però en la mesura que hi hagi varis, òbviament serà 
utilitzat per la gent més pròxima.  
 
 S’ha de dir que a Cornellà, Almeda ha crescut molt, però hi ha 
altres barris que són majors que Almeda  i no tenen en aquests moments cap 
tipus d’equipament per a la gent gran, ni petit ni gran. Recull un centre de dia 
que -com tothom sap- té unes funcions que els que coneixen la residència 
Jaume Nualart saben perfectament de què estem parlant, no és només la 
possibilitat de què la gent hi vagi a jugar o a passar l’estona o llegir el diari, 
sinó també a ser receptor de determinades prestacions, des de determinades 
atencions de caràcter mèdic de caràcter menor, -per entendre’ns- o serveis de 
menjador, i que és de suposar que pot anar gent d’altres barris, però 
fonamentalment els receptors seran la gent de l’entorn més pròxim. 
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 En qualsevol dels casos ara aprovem el Plec de condicions, i d’aquí 
a tres o quatre mesos, això dependrà de les publicacions i dels terminis que 
preveu el Plec de condicions, veurem quines ofertes hi ha i tindrem bé la 
possibilitat, si hi ha vàries, d’optar per la que considerem més avantatjosa per 
a la ciutat. 
           
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
 6.- Aprovar els Plecs de Condicions per a la construcció i 
subsegüent explotació d’un establiment d’ús docent, mitjançant cessió 
del dret de superfície, d’un terreny situat a l’illa d’equipament Almeda (P-
1). 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
Administratives regulador de l’ús privatiu del terreny municipal situat a l’illa 
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d’equipaments Almeda (P-1),per a la construcció d’un equipament d’ús docent, 
mitjançant la cessió d’un dret de superfície.  .  
 
 Vist així mateix l’ informe de Contractació-Patrimoni. 
 
 Aquesta Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, 
proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el Plec de Condicions Jurídiques i Econòmiques-
Administratives, regulador de l’atorgament de l’ús privatiu del terreny 
municipal  situat a l’illa d’equipaments Almeda (P-1), per a la construcció d’un 
Equipament d’ús docent, mitjançant la cessió d’un dret  de superfície.  
 
 Segon.-   Aprovar la convocatòria de concurs per l’adjudicació de 
cessió del dret de superfície.  
 
 Tercer.- Anunciar la licitació i sotmetre l’esmentat Plec a exposició 
pública, de forma simultània, durant un termini de 20 dies, mitjançant la 
inserció del corresponents anunci al Butlletí Oficial de la Província i Diari 
Oficial de la Generalitat, a efectes de possibles reclamacions. 
 
 En cas de produir-se reclamacions contra el Plec de Condicions la 
licitació s’ ajornarà quant resulti necessari.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que el Pla d’assignació d’usos al sector 
preveu diferents usos i per a la parcel·la de la qual estem parlant preveu un ús 
docent. 
 
 La proposta és la construcció i gestió d’un equipament destinat a la 
formació ocupacional complementària que serveixi per a la integració de 
personal al mercat laboral i que, a més, permeti reciclatge professional 
combinant al mateix centre la ubicació d’espais destinats a l’ensenyament i 
també a tallers de pràctica. 
 
 Com sabeu, no s’esgota en la seva totalitat la superfície prevista 
d’ús docent, només s’esgota, més o menys, la meitat de la pastilla, 1.540 
metres quadrats, i hem previst en el Plec de condicions dos cànons, un que és 
econòmic que està situat en 6.000,- euros anuals, i un altre cànon social  que 
permetrà establir un percentatge de persones de la ciutat que accediran a 
aquest centre. 
 



 23

 A l’apartat de criteris de valoració també s’ha fet especial èmfasi en 
les garanties, que ens permeti en el projecte que es presenti, valorar sobretot 
la viabilitat tècnica i financera del projecte.      
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 7.- Ratificar l’acord del Consell General del Consorci per a la 
Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà, pel qual es va designar 
Secretària Accidental del mateix a la senyora Laura Pérez Gálvez en 
substitució de la senyora Mª Rosa Iglesias Ojeda, i procedir a la 
modificació de vocals.   
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’acord de Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat de 27 
de juliol de 2000, en virtut del qual es va constituir el Consorci per a la 
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Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat i es van nomenar 
els vocals de l’Ajuntament en el Consell General del Consorci. 
 
 Atès que un dels vocals nomenats va ser la Sra. Laura Pérez Gálvez. 
 
 Atès que en sessió de 28 de gener del Consell General del Consorci 
per a la Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà es va acordar 
designar Secretària Accidental del mateix a la Sra. Laura Pérez Gálvez en 
substitució de la Sra. Mª Rosa Iglesias Ojeda per cobrir les incidències 
producte de la maternitat i fins tant durin aquestes, incloent la baixa i 
llicència per maternitat. 
 
 Atès que la Sra. Laura Pérez Gálvez, a conseqüència de l’anterior 
nomenament com a Secretària Accidental, ha presentat la seva renúncia al 
càrrec de vocal en el Consell General, per la qual cosa s’ha de procedir a la 
seva acceptació i nomenament d’un altre vocal. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Interior, 
Comerç i Comunicació, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Ratificar l’acord de 28 de gener de 2003 del Consell 
General del Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç de Cornellà 
pel qual es va designar Secretària Accidental del mateix a la Sra. Laura Pérez 
Gálvez en substitució de la Sra. Mª Rosa Iglesias Ojeda per cobrir les 
incidències producte de la maternitat i fins tant durin aquestes, incloent la 
baixa i llicència per maternitat. 
 
 Segon.- Acceptar la renúncia de la Sra. Laura Pérez Gálvez al càrrec 
de vocal de l’Ajuntament en el Consell General del Consorci per a la Promoció i 
Dinamització del Comerç a Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Nomenar com a vocal de l’Ajuntament en el Consell 
General la senyora Glòria Gustems i Guitart. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a les persones afectades, així com 
al Consorci per a la Promoció i Dinamització del Comerç  a Cornellà de 
Llobregat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que fins ara la Sra. Laura Pérez era una 
vocal del Consell nomenada per aquest Ple. Ara per motius de baixa per 
maternitat de la Sra. Mª Rosa Iglesias, hem tingut que nomenar a una altra 
Secretària del Consell, i com que aquesta Secretària té la condició de Vocal, és 
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la Sra. Laura Pérez, el que es planteja és també el nomenament de la Sra. 
Glòria Gustems del Departament d’Activitats per substituir a la Sra. Laura 
Pérez.  
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no té res en contra 
del nomenament d’aquestes persones, però sí aprofito ja que surt aquest punt, 
per tornar a dir una vegada més, que noto a faltar en aquest Consorci -ja sé 
que em  diràs que els Estatuts són els que són- la falta dels partits 
representats en ell com a vocals i, si més no, estar més informats del què 
passa en el Consorci, perquè des de que s’ha fet aquest Consorci, -i no sé si 
els altres grups comparteixen aquesta opinió- gairebé ens arriben als partits 
polítics els problemes del Comerç de Cornellà.  
 
 Continuo dient -i ho reivindicaré fins que us canseu d’escoltar-me- 
que crec que els partits polítics hauríem d’estar representants en aqueix 
Consorci. 
 
 Novament pren la paraula el Sr. Balmón, per manifestar que això és 
confondre les coses, és a dir, del comerç podem parlar en la Comissió 
Informativa en la que estem representants tots els Grups Municipals, però allò 
que és el Consorci -i aqueixa és la voluntat que al seu moment va adoptar 
l’Ajuntament i els comerciants- no és que sigui un òrgan polític,  
fonamentalment és un òrgan tècnic i per això van –menys jo- tots els 
funcionaris de l’Ajuntament que tenen a veure alguna cosa en la seva 
disciplina tècnica amb el tema del comerç, els que estan representats, 
evidentment, són els comerciants que són els que tenen més a decidir i són les 
persones que tenen més protagonisme en el Consorci. 
 
 Per tant, escolto novament la seva queixa, vostè ho veurà més 
polititzat i nosaltres el que veiem més és treballar i no carregar-lo de 
politització, i simplement per això ho fem. 
 
 Novament intervé la Sra. Espinosa, per manifestar que no està 
d’acord amb el Sr. Balmón en això de polititzar, ja que en la Comissió 
Informativa estem els grups i està vostè, l’Ajuntament. Per tant, no és 
polititzar-lo sinó estar present i escoltar d’ells mateixos els problemes que 
tenen, ja que no ens arriben, i si ens arriben, és de forma extraoficial, 
aleshores no és polititzar perquè, per a mi, polititzar és estar present el grup 
que governa i els altres no, i això sí que és polititzar. 
 
 Però és clar que per això som de diferents partits i veiem les coses 
de diferent manera, no és polititzar sinó estar presents quan es discuteixen 
problemes del comerç de Cornellà, veure què passa, perquè ens arriben 
queixes, però queixes que, potser no són suficientment creïbles o verídiques. 
Això sí, només ens arriben moltes queixes i d’aquestes mateixes persones que 
estan en el Consorci, però estem en el mateix de sempre: no digueu res perquè 
sinó passa el que passa. Aleshores, per evitar aquestes coses, per això 
hauríem d’estar presents i no en la Comissió Informativa amb vostè.          
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  Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que un Consorci és una representació d’institucions i d’altres 
col·lectius que no són institucions públiques i per això estan presents els 
mercats, les associacions de comerciants, i també està present en aquest 
Consorci la Diputació de Barcelona, la Cambra de Comerç –si no m’equivoco- i 
la Generalitat de Catalunya, i de l’Ajuntament hi ha un representant polític. 
 
 No hi ha cap inconvenient, si el que es vol són les actes del Consorci 
o qüestions d’aquest tipus en facilitar-les a tothom que les vulgui. És un 
problema d’operativitat i no d’opacitat.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 Arribant a aquest punt el Sr. Alcalde manifesta que els punts 8, 9 i 
10 es debatran conjuntament. 
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 8.- Aprovar el Catàleg de llocs de treball del personal funcionari 
i laboral de  l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms per a 
l’exercici 2003. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de catàleg de llocs de treball del personal 
funcionari i personal laboral d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms per l’exercici 2003, elaborada pel Departament de Recursos 
Humans en concordança amb l’informe tècnic justificatiu que consta en 
l’expedient, 
 
 Atès que la present proposta ha sigut informada a la representació 
del personal, 
 
 Atès que l’esmentat catàleg de Llocs de Treball s’ha realitzat tenint 
en compte el que preveu la Llei de  Pressupostos Generals de l’Estat per 
l’exercici 2003, 
 
 Atès el que preveuen els articles 29 i ss. del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals,  i els articles 54 i 165 del mateix cos legal i 
l’article 291 2 de la Llei 8/1987,  de 15 d’abril,  Municipal i Règim Local de 
Catalunya, i l’article 70 2 de la Llei 7/1985 de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local, 
  
 El President de la Comissió Informativa Interior, Comerç i 
Comunicació,  proposa al Ple Municipal l’adopció del següent  
 

ACORD 
 
 Únic.- Aprovar  el “Catàleg de Llocs de Treball del personal 
funcionari i laboral de l’Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms” en la 
forma que consten en els documents Annex I (Relació descriptiva) i Annex II ( 
Relació valorativa) per l’exercici 2003, que s’adjunten, els quals formen part 
integrant del present acord.”  
 
 
 
 9.- Aprovar inicialment una modificació parcial de la Normativa 
de retribucions i de provisió de llocs de treball de l’Ajuntament i dels 
seus Organismes Autònoms. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de la Normativa de Retribucions i 
provisió de llocs de treball d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes 
Autònoms, als efectes d’adequar determinats preceptes al que estableix el 
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Decret 233/2002, de 25 de setembre, pel que s’aprova el Reglament d’accés, 
promoció mobilitat de les policies locals, 
 
 Atès que la Normativa de Retribucions  es un instrument per 
regular l’aplicació del règim retributiu del personal de l’Ajuntament i dels seus 
Organismes Autònoms, els procediments per la revisió de continguts i 
valoració de llocs de treball, i els procediments per la provisió de Llocs de 
Treball, 
 
 Atès el que preveuen els articles 54 h i 165 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals, referent a les competències del Ple 
Municipal en l’establiment de retribucions, 
 
 Atès el que preveuen els articles 99 i ss i 110 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals i Decret 233/2002, de 25 de 
setembre, referents a la provisió de llocs de treball, 
 
 Atès el que preveuen els articles 49 i 70 2 de la Llei de Bases de 
Règim Local pel que fa al procediment per l’aprovació de reglaments, 
 
 El President de la Comissió Informativa Interior, Comerç i 
Comunicació,  proposa al Ple Municipal l’adopció del següent : 
 

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar inicialment les modificacions de la Normativa de 
Retribucions i de Provisió de Llocs de Treball d’aquest Ajuntament i del seus 
Organismes Autònoms, que tot seguir s’indiquen 
 
a) Article 28.- Se afegeix l’apartat específic per la policia local d’acord amb el 

nou contingut que estableix per aquest col·lectiu el Decret 233/2002, de 25 
de setembre, el qual resta redactat se la següent forma: 

 
    “Els mèrits a valorar i els barems de puntuació seran els següents: 
 

a) Per als processos entre funcionaris d'altres administracions locals o de 
la Generalitat de Catalunya,  

 
• En general 

 
1) Els que s'estableixen a l'article 115 del Reglament del personal al 

Servei de les Entitats Locals, fins un màxim de 28 punts. 
 
2) Els que s'estableixin a la corresponent convocatòria, s'escau, fins 

un màxim de 5 punts. 
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• Pel personal del cos de la guàrdia urbana 
 

1) El que estableixi cada convocatòria d’acord amb els criteris que 
estableix l’article 23 2 del Decret 233/2002, de 25 de setembre 
pel qual s’aprova el Reglament d’accés, promoció i mobilitat de 
les policies locals. 

 
b) Per als processos entre personal propi de la Corporació i dels seus 

Organismes Autònoms: 
 

1) La idoneïtat per al lloc de treball, fins un màxim de 10 punts. 
 
2) El treball que s'especifiqui en cada convocatòria, fins un màxim de 

10 punts. 
 

En cada convocatòria s'establirà la puntuació mínima exigida per 
poder adjudicar les vacants a proveir.” 

 
b) Article 30.- Se afegeix l’apartat específic per la policia local d’acord amb el 

nou contingut que estableix per aquest col·lectiu el Decret 233/2002, de 25 
de setembre, el qual resta redactat se la següent forma: 

 
“Constituïda la Comissió de Selecció es procedirà a realitzaran les 
actuacions que es regulin a cada convocatòria. La valoració dels mèrits es 
realitzarà seguint el següent procediment: 

 
a) Per als processos entre funcionaris d'altres administracions 

públiques: 
 
1.- En General 

 
a) En primer lloc es valoraran els mèrits aportats pels candidats, 

referits en l'article 115 del Reglament del Personal al Servei 
de les Entitats Locals. 

b) En segon lloc es valoren els mèrits aportats pels candidats 
referits en la convocatòria corresponent. 

c) S'aplicarà el que es prevegi en cada convocatòria i en tot cas 
el que es preveu en  els articles 116, 117 i 118 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals. 

 
2.- Pel personal del cos de la guàrdia urbana 

 
a) Es valoraran els mèrits aportada i acreditats  que prevegi la 

corresponent convocatòria . 
 
 b) Per als processos de personal propi de la Corporació: 

 



 30

a) Es  votarà,  primer,  sobre  10  punts  la  idoneïtat  dels 
aspirants  pel  càrrec  en  funció  de les relacions de mèrits 
presentades i acreditades pels aspirants. 

b) En  segon  lloc,  es  votaran  sobre 10 punts els treballs 
presentats pels aspirants. 

c) Realitzades aquestes  votacions  es calcularà la mitjana de 
cada  aspirant  en  cada votació, sense  tenir  en compte la 
puntuació més alta ni la més baixa, i es sumaran les 
puntuacions. 

d) Un cop calculada la suma de les puntuacions atorgades a 
cadascun dels candidats, en cas d'empat  en la puntuació 
més alta, i quan sigui necessari pel nombre de llocs a cobrir, 
s'acudirà per dirimir-la de la següent forma: 

 
Els aspirants empatats hauran de realitzar una prova 
pràctica relacionada amb les tasques a dur terme en el lloc 
de treball, que plantejarà el Tribunal, que serà valorada sobre 
10 punts. 

 
c) En tots el processos 
 

El Tribunal, un cop establerta les puntuacions finals, elevarà la 
corresponent proposta a l'Alcaldia o Regidoria Delegada,  que  resoldrà el 
més adient.” 

 
 
 Segon.- Sotmetre a informació pública i audiència als interessats a 
efectes de reclamacions i suggeriments les modificacions aprovades 
inicialment en el punt anterior, mitjançant la inserció del corresponent edicte 
en el Butlletí Oficial de la Província per un termini de trenta dies, 
transcorregut el qual sense que s’hagi presentat cap reclamació o suggeriment 
s’entendrà aprovada definitivament sense necessitat d’un nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovada definitivament les modificacions de l’esmentada 
Normativa, es publicarà el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, essent 
vigent un cop transcorreguts 15 dies a partir de la seva total publicació.” 
 
 
 
 10.- Actualitzar per a l’exercici 2003 les quanties de la 
Normativa de retribucions i provisió de llocs de treball de l’Ajuntament i 
dels seus Organismes Autònoms, en el percentatge que estableix la Llei 
de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’exercici 2003. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta d’actualització de les quanties  que consten en la 
Normativa de Retribucions i Provisió de Llocs de Treball d’aquest Ajuntament i 
dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2003,  
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 Atès que aquesta actualització estava prevista en els articles que es 
fa referència, amb declaració expressa que tenien que ser aprovats per l’Òrgan 
Municipal competent, 
 
 Atès que aquesta revisió pel que fa als articles 31, 43 i 45, s’ha 
d’entendre que restarà sotmesa a la Sentència Judicial que es produeixi en el 
recurs 323/2002 presentat per la Delegació del Govern a Catalunya contra 
l’acord de la Normativa, i actualment en suspens per l’auto de suspensió 
acordat per la Sala del Contenciós Administratiu, secció quarta del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya,  
 
 Atès que la revisió pel que fa referència a l’article 56 s’ha d’entendre 
d’aplicació amb efectes 1 de gener de 2003, al no estar sotmesa a l’esmentat 
procés judicial, 
 
 Atès que la revisió que es proposa s’ajusta al que preveu la Llei de 
Pressupostos Generals de l’Estat per l’exercici 2003. 
  
 El President de la Comissió Informativa Interior, Comerç i 
Comunicació,  proposa al Ple Municipal l’adopció del següent  
 

ACORD 
  
 Únic.- Actualitzar per l’exercici 2003, les quanties que consten en 
els articles de la Normativa de Retribucions i de Provisió de Llocs de Treball 
d’aquest Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms en els percentatges 
que estableix la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat per l’exercici 2003 
que tot seguit s’indiquen: 
  

a) Article 31.- Les quanties de la fórmula seran las següents: 
   
                    RJN = 143.40 Eur. X VPT – 10.687,69 Eur. 
 

b) Article 43.- Les quanties per les delegacions seran les següents: 
 
DELEGACIÓ                               QUANTIA ANUAL 
 
a) Secretaria , Intervenció o Administrador 
     Organisme Autònom ...................................................  8.536.39 euros 
b)  Tresoreria  
     Organisme Autònom ...................................................   7.597.31 euros 
c)  Secretària Comissió Informativa...................................   1.020,01 euros 
d)  Direcció de Programes o projectes especials amb encarregat concret 
     Aplicació fórmula: CDP = (6.878.22 Eur. / 440 * HD) 
 

c) Article 45.- La quantia a percebre pel complement específic de 
nocturnitat serà de 1.351.23 euros anyals. 
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d) Article 56.- Las quanties a percebre per gratificacions 
extraordinaris seran les següents: 

 
 
GRUP 

TIPUS 
I 

D’ HORA 
II 

EXTRAORDINÀRIA 
III 

 
A 

 
13,62 euros 

 
19,05 euros 

 
22,44 euros 

B 10,91 euros 15,29 euros 18,04 euros 
C  9,28 euros 13,06 euros 15,33 euros 
D  7,56 euros 10,57 euros 12,46 euros 
E  7,00 euros   9,78 euros 11,54 euros 
Caporals  
Guàrdia Urbana” 

 8,42 euros 11,79 euros 13,88 euros 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació dels dictàmens, manifestant que és un conjunt de documents que 
afecten als llocs de treball que existeixen a l’Ajuntament. 
 
 El Catàleg de llocs de treball –com tots sabeu- és la descripció dels 
continguts i també la regulació de la distribució dels complements retributius 
pel personal. 
 
 L’actualització que se’n fa d’aquest Catàleg de llocs de treball està 
relacionada –tal com he explicat anteriorment- amb els increments retributius 
que estan previstos en la Llei i amb les diferents adaptacions que s’han anat 
produint en la valoració d’alguns llocs de treball durant l’any 2002. 
 
 En el tema de la Normativa de retribucions, -el punt 9-, aquesta 
modificació obeeix a què al setembre de l’any passat va sortir un nou 
reglament per la provisió de llocs de treball que afecta a la Guàrdia Urbana i, 
per tant, el que fem és actualitzar la nostra Normativa adequant-la a aqueixa 
altra que s’ha aprovat. 
 
 Pel que respecta a l’actualització per a l’exercici 2003 de quanties, 
les quanties fan referència a la fórmula relacionada amb els punts de la 
valoració de llocs de treball, amb el tema de les delegacions i amb el tema de 
complement específic de nocturnitat de la Guàrdia Urbana i amb les 
gratificacions extraordinàries. 
 
 Com és obvi, i com s’ha fet també en altres anys, aquestes 
actualitzacions es fan d’acord amb el que preveu la Llei de Pressupostos 
Generals de l’Estat i que és un 2%. 
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 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que ha demanat un 
llistat de les retribucions i no se m’ha passat, ho torno a demanar ara.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens 8, 9 i 10 són aprovats per 
unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 
 
 11.- Sol·licitar a la Direcció General de Mitjans Audiovisuals 
l’autorització administrativa general per a l’exercici de l’activitat de 
difusió de televisió local per ones terrestres, de conformitat amb allò 
previst al Decret 15/2003, de 8 de gener.  
 
 DICTAMEN 

 
 “Vist el text del Decret 15/2003, de 8 de gener, pel qual es regula el 

règim jurídic transitori de les televisions locals per ones terrestre, mitjançant 
el qual es regula el procediment i requisits per a la sol·licitud i condicions 
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d’obtenció d’autoritzacions administratives generals per a l’exercici de 
l’activitat de difusió de televisió local per ones terrestres. 

 
 Vist que ja mitjançant acord del Ple Municipal en sessió de data 30 

de gener de 1997 aquest Ajuntament, per unanimitat dels assistents a la 
sessió, va acordar sol·licitar al Govern de la Generalitat de Catalunya 
l’atorgament d’una concessió per a la gestió del servei local per ones terrestres, 
d’acord amb allò que disposa el Decret 320/1996, d’1 d’octubre, de la 
Presidència de la Generalitat, i altres disposicions concordants. 

 
 Vist així mateix que malgrat el temps transcorregut i davant la 

manca de resolució de cap concurs públic, donat l’interès municipal per poder 
oferir als seus ciutadans cada vegada un més ampli i complet sistema de 
serveis i mitjans de comunicació, es va intentar obtenir un canal de televisió 
per diferent mecanismes, com ara l’adquisició del canal 54 o bé la participació 
en la seva gestió, mantenint-se al respecte successives i freqüents converses i 
negociacions amb els seus responsables, malgrat les quals aquest objectiu no 
va pogué materialitzar-se per causes alienes a l’Ajuntament. 

 
 Vist que en aquesta voluntat decidida de poder ser titular d’una 

Televisió Local, aquest Ajuntament, mitjançant els seus responsables polítics, 
ha continuat, de manera reiterada, sol·licitant a l’administració autonòmica, 
en concret, a la Secretaria de Telecomunicacions i Societat de la Informació, 
poder disposar d’un canal de Televisió Local. 

 
 Vist que per part de l’esmentada Secretaria de Telecomunicacions i 

Societat de la Informació, mitjançant escrit de data 17 de juny de 2002, en 
resposta a la sol·licitud municipal es va indicar com a opció possible per fer les 
emissions de televisió el canal 59, amb el qual ja es venen realitzant proves 
tècniques d’emissió des del centre emissor de Sant Pere Màrtir. 

 
 Atès que de conformitat amb allò previst a l’article 11 del Decret 

15/2003, de 8 de gener, les autoritzacions administratives generals per a 
l’exercici de l’activitat de difusió de televisió local per ones terrestres s’hauran 
de sol·licitar en el termini de dos mesos a partir de l’entrada en vigor de 
l’esmentat Decret. 

 
 Per tot això, el President-Delegat de la Comissió Informativa 

d’Interior, Comerç i Comunicació, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels 
següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Sol·licitar a la Direcció General de Mitjans Audiovisuals 

l’autorització administrativa general per a l’exercici de l’activitat de difusió de 
televisió local per ones terrestres, de conformitat amb allò previst al Decret 
15/2003, de 8 de gener. 
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 Segon.- Notificar el present acord a la Direcció General de Mitjans 
Audiovisuals pel seu coneixement.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que aquest és un acord que es porta 
novament al Ple, fonamentalment per afirmar la voluntat d’aquest 
Ajuntament, que jo penso que compartim tots, perquè ja ho hem parlat en la 
Comissió Informativa  i a través de distintes mocions que s’han anat tractant 
en aquest Ple referents a la voluntat de què la ciutat de Cornellà tingui una 
televisió local. 
 
 Quan va sortir la convocatòria, tant pel que era la part pública com 
la part privada, el Ple va fer la petició de què la ciutat de Cornellà tingués un 
canal. 
 
 Aquesta sol·licitud, a dia d’avui, està pendent de resoldre, però 
mentrestant s’han anat produint diferents actuacions administratives, així 
com diferents situacions en el municipi relacionades amb el tema de la 
televisió. 
 
 Al seu moment, l’Ajuntament, respecte del Canal 54 que era 
propietat d’Aquí Televisió, i fruit també d’unes circumstàncies que es van 
produir respecte a l’activitat d’aquesta empresa, tenia intenció de si era 
impossible que la mateixa empresa pogués continuar emetent, l’Ajuntament 
tenia interès, i així ho va demostrar i es va parlar perquè fos de titularitat 
municipal i que permetés a la ciutat tenir un canal. 
 
 Sempre he comentat que s’han fet diferents estudis tècnics 
concloents en els quals no hi havia cap possibilitat de canals analògics que 
permetessin tenir una freqüència per a la ciutat de Cornellà, i això  vista la 
situació en què es troba geogràficament una part alta i una part baixa que té 
dificultats per a la recepció, però així i tot, nosaltres hem continuat insistint 
davant qui té la competència delegada pel Govern Central, que és la 
Generalitat de Catalunya i sol·licitàvem novament que es donés un canal a la 
ciutat de Cornellà. 
 
 Fruit d’aquesta insistència vam rebre una carta per part de la 
Secretaria General de Telecomunicació dient que hi havia possibilitats de què 
el canal 59 pogués ser utilitzat per la ciutat, i, a partir d’això, ens vam posar a 
fer proves amb els nostres tècnics conjuntament amb els tècnics de la 
Generalitat. I s’ha arribat a la conclusió de què, encara que amb algunes 
interferències que es produeixen en alguns municipis, -en el cas Torrelles i 
algun cas molt concret d’Esplugues-, podria ser que aqueix canal fos apropiat 
per emetre des de la ciutat de Cornellà. 
 



 36

 A partir d’això coincideix en el temps aquest decret que ha sortit, un 
decret que intenta regularitzar totes aquelles televisions que en aquests 
moments, tant per la part privada com pública estan emetent. 
 
 Nosaltres considerem que estem en una situació de proves i a més, 
vist l’accés que ens ha donat la Secretaria General de Telecomunicacions i les 
proves que hem realitzat, per això aprofitem el decret, presentem la nostra 
sol·licitud i -tal com vaig comentar en la Comissió Informativa- no és que ara 
la voluntat de l’Equip de Govern sigui posar en marxa una televisió perquè 
s’aproximen les eleccions municipals, aqueixa no és la voluntat, i crec que ha 
quedat clar, sinó que la voluntat de l’Equip de Govern és continuar “ajustant” 
-que és el que es farà ara- tècnicament, emetent en algunes ocasions proves 
només de senyals durant aquest període, fins que es pugui posar en marxa i 
estiguin clares les possibilitats reals de fer una inversió molt més important 
que la que se’n farà en aquest moment. 
 
 Per tant, queda clar que l’acord que portem al Ple és sol·licitar que 
el Canal 59 sigui atorgat a l’Ajuntament de Cornellà. Queda clar que el que es 
farà durant aquests mesos són proves, són emissions en proves per anar 
regularitzant tots aquests impactes negatius d’interferències que es puguin 
produir i que, en cap cas, es produirà una programació per part de la televisió 
perquè encara estem en una situació embrionària i crear expectatives d’un 
canal que encara no sabem amb les dificultats que ens trobarem, significaria 
també crear unes expectatives que ara, no estem en condicions de confirmar-
les en la seva totalitat. 
 
  Per tant, el que es porta al Ple és la sol·licitud, però també que 
quedi clar quins són els efectes que continuaran respecte al tema de la 
televisió. 
 
 A continuació intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que, en primer lloc, el decret 
significa allò que ja havíem previst temps enrere, és a dir, legalitzar o 
reconèixer “de facto” actuacions força il·legítimes, gent que es van aprofitar 
d’aquest terreny relliscós de les coses il·legals, a la manca de legislació i que 
ha estat motiu de discussió en el plenari. 
 
 Certament el Canal 59, potser, anirà bé per a nosaltres, per al 
municipi, però recordar que hi havia un contenciós del canal 54, la Televisió 
Aquí, i els “negocis bruts” de la venda de la televisió Aquí, per part del Sr. 
Justo Molinero, Tele Taxi. 
 
 En definitiva, ja vam dir-ho, és a dir, el que fan és fer trampes 
esperant que arribarà el dia que la Generalitat es veurà obligada a ordenar, a 
endreçar la casa i, aleshores, els que hagin estat més espavilats se’ls 
reconeixerà.  
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 És a dir, la igualtat d’oportunitats no ha existit i a més a més, en 
alguns municipis, i potser en el cas de Cornellà, i tal vegada no si podem tirar 
endavant pel 59, fins i tot això té repercussions. Aleshores allò públic, la cosa 
pública, té més dificultats que no pas les iniciatives privades que s’han 
aprofitat de la manca de legislació i han tirat endavant, i com que els mitjans 
de comunicació realment són poder, doncs també la Generalitat ha estat molt 
dubitativa o interessada en el cas de la compra per part de Tele Taxi i aquest 
personatge, el Sr. Justo Molinero. 
 
 Per altra banda, nosaltres ens abstindrem i no pas perquè estiguem 
en contra que la ciutat de Cornellà o el municipi de Cornellà tingui una 
televisió, ens abstindrem perquè el Govern de la Ciutat encara no ha fet els 
deures, certament que el Sr. Antoni Balmón en la pregunta que li he fet diu 
que els estan fent, però ja fa mesos que diu que els està fent i encara no els ha 
presentat, és l’adequació del Reglament Orgànic Municipal a la nova Llei 
Municipal Catalana, que, com sabeu, el que diu és que s’ha de regular l’ús i 
l’accés, no solament de la ciutadania sinó també dels Grups Municipals als 
mitjans de comunicació públics. 
 
 És a dir, celebrem i estem a favor que hi hagi aquesta iniciativa però 
crec que paral·lelament s’ha de fer realitat aquest compromís que, en aquests 
moments, per dir-ho així grollerament, el Govern de la Ciutat té un control 
dels mitjans de comunicació que no es correspon amb la maduresa política de 
la nostra institució. 
 
 De manera que demanem que aquests deures que són l’adequació 
al Reglament Orgànic Municipal de la nova Llei Municipal Catalana, sigui 
realitat, aleshores ja tindrem temps de votar a favor, no fos cas que tireu 
endavant una cosa i en canvi retardeu l’altra, crec que hauria de ser paral·lel i 
ja tindrem temps de votar a favor. 
 
 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que està absolutament convençut de què aprovarem abans la 
modificació del Reglament que no pas que aquesta televisió emeti de veritat, 
evidentment serà una cosa que si ho acaba fent -i poso aquest condicionant- 
ho acabarà fent en un altre mandat i no en aquest, perquè no és voluntat 
nostra que en aquest mandat hi hagi emissions més enllà d’aquestes proves 
tècniques. Per tant, no és una cosa a la que se li donarà publicitat perquè no 
es pot donar publicitat  d’una cosa que tampoc té més importància que el 
tractar de no quedar-nos sense la possibilitat d’un canal, i ara que hi ha 
aquesta possibilitat mitjançant aquest decret i després fer aquests ajustos 
tècnics. Que ningú pensi que és un nou mitjà de comunicació que tindrem els 
propers mesos, perquè no el tindrem, no està previst tenir-ho, si més no, el 
temps de queda de mandat. Després ja parlarem les persones que hagin de 
parlar.     
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
 12.- Aprovar l’assignació de noms a diferents carrers i/o places 
de la Ciutat. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la petició formulada pel President de l’Associació del Casal de 
la Gent Gran de Sant Ildefons, perquè sigui assignat nom a l’espai obert que hi 
ha davant del Casal. 
 
 Vist que les obres d’urbanització que s’estan realitzant a la Ciutat 
de Cornellà de Llobregat, han generat l’obertura de noves vies urbanes. 
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 Atès la necessitat de designar nom a aquestes noves vies i a l’espai 
ubicat entre els carrers d’Osona i Garrofer, amb la finalitat de procedir a la 
seva incorporació al nomenclàtor de la nostra ciutat. 
 
 Atès, per altre banda, que a l’acord adoptat pel Ple del dia 31 de 
gener de 2002, es va produir una errada al designar el traçat del carrer 
Alacant, ja que aquest carrer acaba en el carrer Sevilla i no a la carretera 
d’Esplugues. 
 
 A la vista de tot això, el Ponent de la Comissió Informativa 
d’Interior, Comerç i Comunicació proposa al Ple Municipal l’adopció del 
següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Designar amb el nom d’avinguda del Parc Can Mercader a 
la via que s’inicia a la carretera de l’Hospitalet davant del carrer Sant Ferran, i 
finalitza al carrer de Bonavista. 
 
 Segon.- Prolongar el carrer Sevilla fins la carretera d’Esplugues 
davant del carrer Catalunya. 
   
 Tercer.- Designar amb el nom de Glorieta del Casal a l’espai obert 
ubicat entre els carrers d’Osona i Garrofer. 
   
 Quart.- Modificar l’acord del Ple del dia 31 de gener de 2002, en el 
sentit de què el carrer Alacant finalitza en el carrer Sevilla.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Balmón Arévalo, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa d’Interior, Comerç i Comunicació, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que a la Comissió Informativa es va 
oblidar però, en tot cas, ara ho comento, la primera assignació està relaciona 
amb el nou vial que s’ha obert entre el barri Linda Vista i Almeda i la proposta 
seria que es denominés avinguda Parc Can Mercader. 
 
 Per altra banda, hi ha un altre carrer que s’obrirà, que està enfront 
del carrer Catalunya a l’inici de la carretera d’Esplugues, allà on estava la 
sucrera, després aquell carrer anirà paral·lel a on estan les vies del tren i 
acabarà a on està ara el carrer Sevilla, o el carrer Alacant. 
 
 La proposta, si recordeu, vam dir que, per a no complicar-nos 
l’existència, seria també denominar-ho carrer Sevilla, però al cap i a la fi és 
una prolongació del carrer Sevilla tal com està en aquest moment. 
 
 Hi havia també una proposta del Casal de Gent Gran de Sant 
Ildefons dient que la placeta que tenen allà, es denominés la plaça del Casal, i 
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com que allò no és una plaça, però com tenia un altre nom que ja s’ha utilitzat 
unes altres vegades que és la Glorieta la proposta seria denominar-la Glorieta 
del Casal perquè d’aquesta forma donaríem satisfacció també a aquesta gent 
que volen que tingui un nom aquella zona que utilitzen. 
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que quan es va parlar en 
la Comissió Informativa, efectivament no es va fer cap comentari sobre això de 
la Glorieta i haig de dir que no hi ha cap problema, sobretot si els usuaris 
d’aquell Casal demanen que sigui així.  
 
 Tampoc hi ha cap tipus de problema amb el nom de la nova 
avinguda de la connexió de Linda Vista amb el Parc de Can Mercader perquè 
és lògic. 
 
 Ara bé,  ja vaig comentar, i no ho acabo d’entendre el tema del nom 
del carrer Sevilla perquè, fixeu-vos, comença aquí al carrer Catalunya, o a 
l’altre costat i va fins al Cementiri, i com aquest, a Cornellà, hi ha un grapat 
de carrers que estan un a continuació d’un altre amb un nom diferent. No 
entenc què pel fet de què vagi a desembocar al carrer Sevilla o al carrer 
Alacant –com tu deies- hagi de tenir el nom del carrer, i jo penso que s’hauria 
de buscar un altre nom encara que només siguin indústries, podria ser carrer 
Industrial o un altre nom. Penso que la proposta no té sentit perquè hi ha una 
volta impressionant, per exemple, l’avinguda del Parc i Mossèn Andreu, per 
què no té el mateix nom?. Estem parlant del nom de la Glorieta i allà hi ha un 
tros que s’anomena carrer Anoia i és continuació de la Travessera, i així, 
podria esmentar molts casos que són així, que tenen un altre nom  i, per tant, 
no hi ha cap tipus d’obligatorietat ni de condicions perquè allà es digui carrer 
Sevilla fins aquí, o sigui, jo continuo defensant que es busqui un altre nom, ja 
que no entenc que el carrer Sevilla sigui el nom idoni per aquell nou carrer. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Carmen Romero López, 
com a Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que el seu Grup 
estava força d’acord en la decisió de posar noms genèrics a les coses, -més  
aviat per no entrar en polèmica- per això penso que, tot i que el Consell de la 
Dona hi havia fet una proposta en un moment determinat d’anar posant noms 
de dones a determinats espais que es vagin obrint, aquesta vegada la decisió 
genèrica per a nosaltres estaria correcta, perquè penso que Glorieta del Casal 
o avinguda del Parc Can Mercader són correctes.  Si s’hagués proposat un 
nom d’un senyor, potser s’hagués tingut que parlar una mica més, però no en 
aquest cas. 
 
 Nosaltres també estaríem una mica d’acord en la reflexió que feia el 
company d’EUiA, en el sentit de dir que pel carrer que va per la zona 
industrial possiblement s’hagués pogut trobar un nom més genèric relacionat 
amb la zona industrial, des de Primer de Maig –per dir alguna cosa- fins a 
qualsevol altre i penso que això, potser, es podria tornar a repensar. 
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 Novament intervé el Sr. Balmón per manifestar que li fa gràcia, 
perquè posem noms i, a vegades, alguns de vosaltres em pregunteu on és 
aquell carrer. El nom d’un carrer és per una associació d’idees, per això s’han 
posat, no per complicar-nos la vida, perquè al final no sabem on és aquell 
carrer. Ho dic en broma, però també amb una certa serietat, perquè a mi –com 
comprendreu- no és cap tema d’estat, es pot dir Sevilla o Alacant i Primer de 
Maig. No hi ha cap problema, no farem d’això un debat d’estat, perquè el 
problema serà després si recordarem el nom, perquè no hi ha cap associació 
d’idees, amb aquells carrers que estan allà. 
 
 Els que utilitzen els carrers, la gent, fan les seves associacions 
d’idees, i saben que el carrer Sevilla està per allà. Nosaltres podem complicar 
la vida a la gent tot el que vulguem, alguns noms han estat aprovats no fa 
gaire en aquest Ple i algun regidor  em pregunta a vegades on són aquests 
carrers, que m’ho preguntin ciutadans ho puc entendre. La idea d’aquest 
carrer era això. Ara bé, si voleu que ens ho tornem a pensar, doncs bé, jo no 
tinc cap problema. 
            
              Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla, per 
manifestar que els carrers no són per a honorar a ningú, han de ser de fàcil 
localització. Si fem un carrer nou que és una prolongació d’un carrer existent, 
que ho serà, perquè és la prolongació del carrer Sevilla fins a la carretera 
d’Esplugues, doncs bé, no ens compliquem ni compliquem la vida en la 
mesura del possible a la gent. 
 
 Altres països ho tenen molt clar, i hi ha carrers que són força llargs 
i tenen una altra estructura de ciutat, aquí tenim el que tenim però el que es 
fa nou hem de mirar, dintre del possible, de posar noms que estiguin associats 
a alguna cosa, perquè l’avinguda del Parc de Can Mercader, tothom sabrà que 
està al costat del Parc de Can Mercader, però si li posem un altre nom ho 
faríem encara més complicat, i això amb tot el respecte cap a les 
consideracions que heu fet.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vot en contra: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
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Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 13.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 3/2003 per 
crèdit extraordinari, suplement de crèdit  i transferència de crèdits entre 
partides, amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdit per transferència entre 
partides del Departament de Contractació i Patrimoni, motivada per la 
necessitat d’ampliar la partida 26.463B0.20200, relativa a “Arrendaments 
Cultura”, per ser la seva consignació insuficient, per un import total de 3.000 
euros. 
 
 Vista la sol·licitud de modificació de crèdit per crèdit extraordinari 
finançant amb càrrec a baixes de partides de despeses, del Departament de 
Gestió Tributària de data 11 de febrer d’enguany, motivada per la necessitat 
de contractar els serveis de manteniment de la màquina plegadora del 
Departament, per un import de 1.500 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit per suplement amb càrrec 
a baixes de partides de despeses, motivada per les despeses originades arrel 
de l’acte judicial de data 13/12/02, dictat per la secció primera de la Sala 
Contenciós Administrativa del T.S.J.C., en el recurs ordinari núm. 597/1997, 
per un import de 84.060,59 euros. 
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 Atès el que disposa l’article 158 de la Llei 39/1988 i 35, 36 i 37 del 
R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableixen els articles 12 i 14 de les Bases d’Execució 
del Pressupost per a l’any 2003. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 3/2003 per 
crèdit extraordinari suplement de crèdit i transferència de crèdits entre 
partides amb càrrec a baixes per anul.lació de despeses que es proposa, 
segons el següent detall i resum per capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació   Consignació 

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final 

      

26.121E0.2260301 DESPESES JURÍDIQUES/CONTRACTACIÓ 9.000,00 0,00 1.500,00 7.500,00 

26.121E0.2260201 ANUNCIS OFICIALS/CONTRACTACIÓ 12.000,00 0,00 1.500,00 10.500,00 

26.463B0.20200 ARRENDAMENTS ÀREA CULTURA 18.646,00 3.000,00 0,00 21.646,00 

71.611A1.2260508 DESPESES DIVERSES/GESTIÓ TRIBUTÀRIA 5.109,00 0,00 1.500,00 3.609,00 

71.611A1.21302 MANT.MÀQUINA PLEGADORA/GESTIÓ 0,00 1.500,00 0,00 1.500,00 

72.611A3.34200 INTERESSOS DE DEMORA 6.010,00 84.060,59 0,00 90.070,59 

51.432B0.60000 ADQUISICIÓ TERRENYS 400.000,00 0,00 84.060,59 315.939,41 

 TOTAL  88.560,59 88.560,59  

 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 
 
                                                            Altes                   Baixes 
 
Cap. II.- Compra béns i serveis 4.500,00 4.500,00 
Cap.III.- Despeses financeres 84.060,59 
Cap. IV.- Inversions reals  84.060,59 
 
                TOTAL 88.560,59 88.560,59 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 150 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, Reguladora de les 
Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que és una modificació de crèdit per 
finançar dos temes, un que fa referència a l’Àrea de Cultura en relació a 
arrendaments d’edificis que no es van preveure al seu moment, són 3.000,- 
euros i s’autofinancen amb baixes al propi departament. 
 
 Un altre per part del Departament de Gestió Tributària, relatiu a la 
compra l’any passat d’una màquina, i que no es va tenir en compte posar en el 
pressupost el manteniment per enguany de 1.500 euros, i també es finança 
amb baixes del propi departament. 
 
 Hi ha un tema de 84.000,- euros que fa referència a uns interessos 
de demora d’una expropiació que es va fer a la carretera d’Esplugues i que va 
ser recorreguda i pel període de temps mentre ha durat el tema del recurs en 
el Tribunal Contenciós-Administratiu, un cop s’ha fallat la sentència del 
Tribunal, cal complementar els interessos de demora d’aquest període de 
temps. També es finança amb càrrec a la partida d’adquisició de terrenys, per 
tant, amb baixes en el propi departament.   
 
 En conclusió, són 88.560,59 euros com a alta i baixa i, com és 
natural, tot això es porta auto finançat perquè fins que no tinguem el 
pressupost del 2002 liquidat i passat pel plenari, no podem recórrer al 
finançament amb càrrec a romanent. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que li agradaria saber 
quins són els locals  pels quals s’han pagat aquests diners. 
 
 També fer una apreciació, ja ho he dit a la Comissió Informativa, i 
és que quan es litiga en una expropiació, doncs passen aquestes coses, i si 
d’un principi es pagués i no haguéssim d’anar als contenciosos, per un costat, 
ens estalviaríem aquest diner i, per un altre costat, evitaríem a les persones 
gastar-se un diner, que aquí no consta, però que evidentment s’han gastat en 
un jutjat i després sembla ser que els han donat la raó i hem de pagar 
interessos des de l’Ajuntament. I és el que dic sempre: pagar “lo justo”  i evitar 
portar a les persones als contenciosos quan hi ha una expropiació que, per 
desgràcia, és un hàbit bastant freqüent.   
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que respecte a la segona qüestió la nostra obligació és defensar 
l’interès públic i l’interès municipal. Els privats si se senten lesionats tenen 
també el seu dret i la seva possibilitat d’anar als tribunals, però la nostra 
funció és aquesta. 
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 Tot seguit intervé novament el Sr. Salabert, per manifestar, en 
relació a la primera qüestió plantejada per la Sra. Espinosa, que hi ha una 
sèrie de locals de l’Àrea de Cultura que aquesta lloga per dur a terme una 
sèrie d’activitats. 
 
 Jo no podria precisar-ho, això ho hauria d’aclarir l’Àrea de Cultura, 
i per tant, ja ho dirà, però algun d’aquests locals, en el pressupost que es va 
fer de l’estimació del que pagava l’Àrea de Cultura per arrendaments, un total 
de 18.646,- euros, s’ha observat posteriorment que fan falta 3.000,- euros 
més. Jo no sé a quins locals corresponen, però això ho podem comprovar 
perquè és una relació que tenim inventariada i coneixem perfectament cada 
lloguer individualitzat de cada un d’aquests locals. 
 
 En relació a la segona qüestió, doncs és el que ha dit el Sr. Alcalde,  
el tema és que es fixa un preu i davant d’un litigi es recorre i, per tant, estem a 
allò que diguin els tribunals, encara que també podria haver sigut el contrari. 
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que una vegada aclarits els dos temes, no hi ha cap problema en 
què l’Interventor faciliti el llistat. 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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 14.- Comunicar a la Direcció General de Fondos Comunitarios y 
Financiación Territorial, les dades bancàries del compte on la Dirección 
del Tesoro haurà d’ingressar l’import dels ajuts dels Fons de Cohesió que 
corresponguin a aquest Ajuntament. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vista la Resolució de 14 de gener de 2003 de la Dirección General 
de Fondos Comunitarios y Financiación Territorial; per la que es regulen les 
firmes reconegudes en les certificacions i informes dels Projectes del Fons de 
Cohesió. 
 
 Atès que l’apartat 4t disposa la necessitat de comunicar, mitjançant 
acord del Ple municipal, les dades bancàries del compte per a que la Dirección 
General del Tesoro transfereixi l’import dels ajuts que puguin correspondre a 
aquest Ajuntament. 
 
 El ponent de la Comissió de Planificació, Economia i Hisenda 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció del següent 
 

ACORD 
 
 Únic.- Comunicar a la Dirección General de Fondos Comunitarios y 
Financiación Territorial que les dades bancàries del compte on la Dirección del 
Tesoro haurà d’ingressar l’import dels ajuts dels Fons de Cohesió que 
corresponguin a aquest Ajuntament i que són les següents: 
 
 

Nom o raó social: Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona 
NIF:  G.5889999/8 
Adreça:  Rambla Anselm Clavé núm. 8. 08940 Cornellà de Llobregat 
Nom i codi del banc: Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona, 2100 
Codi sucursal:  3071 
Compte Corrent: 2100.3071.72.2500003574” 

 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ramon Salabert Parramon, com a President-
Delegat de la Comissió Informativa de Planificació, Economia i Hisenda, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que això entra dintre d’un 
mecanisme progressiu de sistemes de control per part dels organismes 
comunitaris, de la mateixa manera que també es produeix a l’administració 
publica espanyola o autonòmica. 
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 És lògic que hi hagi un control de l’aplicació dels recursos públics i 
a on van destinats i, per tant, es compleixi un tràmit que ens sol·licita 
normativament la Direcció General de Fons Comunitaris, ja que com que 
tenim dret a rebre ajuts dels Fons de Cohesió que tenim aprovats i concertats, 
doncs passem pel plenari i els hi diguem exactament a on s’han de transferir 
aquests fons per tenir garantia de què van a parar realment a l’Ajuntament de 
Cornellà. 
 
 Només afegir que això anirà a la Caixa d’Estalvis i Pensiones de 
Barcelona, que el número de codi de la Caixa és el 2100, el codi de la sucursal 
3071 i el compte corrent de l’Ajuntament de Cornellà és el 3574, i tots aquests 
detalls quedaran reflectits a l’Acta i, per tant, això ho podrem transmetre a la 
Direcció General dels Fons Comunitaris perquè quedi constància de què està 
autoritzat pel plenari aquest compte corrent.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 15.- Aprovar el text del conveni urbanístic a subscriure entre la 
Societat d’Aigües de Barcelona i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
relatiu a la Modificació Puntual del Pla General Metropolità en l’àmbit 
delimitat pels carrers Tarragonès, carretera de Sant Joan Despí carretera 
de Sant Boi i avinguda del Baix Llobregat (instal·lacions d’Aigües de 
Barcelona).  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el conveni urbanístic subscrit en data 31 de juliol de 2001, 
entre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, la Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima i la Societat General 
d’Aigües de Barcelona  
 
 Vist l’acord plenari de data 19 de desembre de 2002, d’aprovació 
dels criteris previs de la Modificació puntual del Pla General Metropolità de 14 
de juliol de 1976, a l’àmbit delimitat pels carrers Tarragonès, carretera de Sant 
Joan Despí, carretera de Sant Boi i avinguda del Baix Llobregat (instal·lacions 
d’Aigües de Barcelona), de Cornellà de Llobregat, redactat per l’enginyer de 
Camins Manuel Herce i l’Arquitecte Sergi Godia, a petició de la propietat 
 
 Vista la conveniència d’aprovar el text de conveni a subscriure entre 
la Societat General d’Aigües de Barcelona i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, relatiu a la Modificació puntual del Pla General Metropolità de 14 de 
juliol de 1976, en l’àmbit delimitat pels carrers Tarragonès, carretera de Sant 
Joan Despí, carretera de Sant Boi i avinguda del Baix Llobregat (instal·lacions 
d’Aigües de Barcelona), de Cornellà de Llobregat i on s’acorda un ús i accés al 
públic del parc i a l’edifici-museu de les Aigües. 
  
 Vist l’informe de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures de data 17 de febrer de 2003, obrant a l’expedient 
i posant de manifest: 
 

“1. Que l'expedient e Modificació puntual del Pla general metropolità, de 
14 de juliol de 1976, a l'àmbit a de les instal·lacions de l'AGBAR a 
Cornellà (denominada Central de Cornellà), en tràmit (Criteris 
previs aprovats al Ple de 19/12(2002), té per objecte la modificació 
de la qualificació urbanística dels terrenys ocupats per la Central de 
Cornellà, qualificats pel PGM-76 com a Parcs i jardins urbans 
existents (clau 6 a), que passaran a tenir la qualificació de Zona de 
Renovació urbana en transformació d'ús (clau 17/6) i Sistema 
General de Serveis tècnics (clau 4).  

 
2. L'avantprojecte d'ordenació del Parc i Edifici Museu de les Aigües 

presentat per AGBAR,  condiciona una part del jardí de la Central 
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(clau 17/6 a l'expedient de modificació) per l'ús públic. En aquesta 
zona accessible al públic es troba l'edifici principal  de la Central, 
que albergarà el futur Museu de les aigües, i que en el citat 
avantprojecte es descriuen les intervencions que es realitzaren en el 
mateix. 

 
Per tant, el Pacte Segon del conveni es conforme al planejament en 
tràmit i el Pacte Quart es correspon amb les propostes realitzades a 
l'avantprojecte d'ordenació del Parc i Edifici-Museu de les Aigües, 
presentat per l'AGBAR.” 

 
 Vist l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Habitatge i Infraestructures de data 18 de febrer de 2003, 
obrants a l’expedient. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, en la nova redacció donada als mateixos per la Llei 11/99, de 21 
d’abril, i els articles 50.2.c) i 112.3.k) de la Llei Municipal i de Règim Local 
8/87, de 15 d'abril, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la 
Corporació Local, el President de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, 
Manteniment, Serveis i Medi Ambient, a proposta del Regidor Delegat de l’Àrea 
d’Urbanisme, Habitatge i Infrastructures proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció 
dels següents 
   

ACORD 
 
 Primer.- Aprovar el text de conveni a subscriure entre la Societat 
General d’Aigües de Barcelona i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, relatiu 
a la Modificació puntual del Pla General Metropolità de 14 de juliol de 1976, 
en l’àmbit delimitat pels carrers Tarragonès, carretera de Sant Joan Despí, 
carretera de Sant Boi i avinguda del Baix Llobregat (instal·lacions d’Aigües de 
Barcelona), de Cornellà de Llobregat i on s’acorda un ús i accés al públic del 
parc i a l’edifici-museu de les Aigües. 
 
 Segon.- Facultar a l’Alcalde-President d’aquesta Corporació, senyor 
José Montilla Aguilera, per a la signatura d’aquest conveni. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord la Societat General d’Aigües de 
Barcelona.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge i 
Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, de fet, el títol convida una mica a la confusió, 
perquè el cos fonamental del Conveni és la regulació de l’ús de l’espai privat 
que és una part dels jardins de les Aigües, en la seva obertura al públic en 
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unes condicions que ja es van explicar al seu dia en la Comissió Informativa  
d’Urbanisme. 
 
 L’assumpció per part de les Aigües del manteniment i la seguretat i, 
per tant, del seu pagament, i la delimitació de l’àmbit obert al públic en relació 
al tancat al públic. És a dir, els pous d’aigua per ser unes instal·lacions 
sensibles a problemes de seguretat, queden fora de l’àmbit d’ús públic, i 
perquè es pugui gaudir plenament del conjunt del parc i, per tant, la seva visió 
de conjunt, la delimitació entre l’espai públic i el privat serà una làmina 
d’aigua que separarà els pous de la zona d’accés. 
 
 L’espai públic tindrà 41.000 metres quadrats i estarà al voltant del 
museu que en aquests moments està preparant Aigües de Barcelona. El 
Museu de l’Aigua està previst que es pugui obrir al públic una vegada el Ple, 
faci l’aprovació provisional de la modificació del Pla General, i una vegada que 
Aigües de Barcelona acabi unes obres d’adequació que superen els cent 
milions de pessetes.       
 
 A continuació intervé el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que considerem que això 
és un bé extraordinari per a la Ciutat i ens hem de felicitar d’això, perquè 
efectivament junt amb el museu això suposarà molt per a la Ciutat.  
 
 Entenem que Aigües de Barcelona té els seus interessos i posaran 
les seves limitacions, però ens semblava que en l’horari d’estiu les set del 
vespre és quan la gent pot fer una passejada pel jardí, ja que abans difícilment 
anirà la gent a passar calor.  
 
 Potser això és impossible modificar però el que sí és cert és que 
seria bo perquè a l’hivern, encara que siguin les sis de la tarda, ja és diferent, 
però a l’estiu és l’hora que dóna gust poder passejar per la zona, encara que 
podem entendre que han de ser-hi totes les precaucions en tots els sentits. 
Només deixar constància d’aqueixa preocupació que manifestàvem en la 
Comissió Informativa. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que considera que el 
plenari hauria d’instar al Tinent d’Alcalde a “apretar” una mica a les Aigües 
perquè s’avinguin a ampliar l’horari, perquè crec que això en la negociació són 
quatre peles i s’hauria d’aconseguir que l’horari d’estiu es pogués negociar, i 
no crec que a les Aigües els vingui d’aquí, i l’horari d’estiu ha de ser, com a 
mínim, a les vuit del vespre.   
 
 Novament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Habitatge i Infraestructures, senyor José Luis Morlanes Galindo, per 
manifestar que ja es va dir en la Comissió Informativa que estem en aqueixa 
línia. Després de cent anys d’estar tancat ha costat molt obrir-ho tots els dies 
de l’any, la proposta inicial d’Aigües de Barcelona era obrir només els 
dissabtes i diumenges i, per tant, ells tenen una gran preocupació amb la 
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seguretat dels pous i, en aqueix sentit, l’horari que s’ha acordat i que ja 
coneixeu és fins a les set de la tarda a l’estiu, des de les 10 del matí, i fins a 
les cinc de la tarda a l’hivern. 
 
 Això els coincidia també amb l’horari que tenen previst pel Museu, 
i, per tant, d’alguna forma, ha optimitzat la plantilla. Sabeu que ho 
continuarem intentant i intentarem que quan s’obri  aquest tema estigui resolt 
i s’ampliï una mica més l’horari, però jo crec que això en cap cas empal·lideix 
l’avanç que suposa que després de tants anys de demanar la ciutat aquesta 
obertura del parc, finalment en els pròxims mesos -com ha comentat el Sr. 
Alcalde- es pugui fer realitat aquest desig      
 
 Finalment pren la paraula el Sr. Alcalde, per manifestar que -tal 
com s’ha dit- és una bona notícia, tenint en compte que certament és un parc 
molt important de la ciutat i que continuarà sent de per vida privat, però que, 
com a mínim, el seu ús públic no es limitarà com normalment passava a un 
dia o dos a l’any quan es fa l’aplec sinó que podrà ser utilitzat pels 
ciutadans/es de Cornellà tots els dies de l’any. 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 16.- Adherir-se a la petició de reconeixement de què la sardana 
sigui declarada Patrimoni Immaterial de la Humanitat, per part de la 
UNESCO. 
 
 DICTAMEN 
 
 “La sardana encarna com cap altre dansa, el missatge d’identificació 
col·lectiva i de fraternitat universal, fruit de la necessitat que els homes i les 
dones han manifestat de bell antuvi d’expressar-se y per vehicular, amb el 
ball, el sentiment de pertinença a una col·lectivitat. 
 
 Així doncs la sardana, ball antiquíssim d’arrel mediterrània, bé 
sigui com a fet artístic o bé com a manifestació viva i espontània, es portadora 
d’uns valors simbòlics que ens parlen de fraternitat, de germanor entre els 
pobles alhora que del sentiment identitari d’una cultura, per esdevenir la 
dansa universal de la solidaritat: una dansa per al món. 
 
 Com diu el poeta, la Sardana “és la dansa més bella de totes les 
danses que es fan i es desfan...”, i mostra d’això ha estat l’important 
arrelament que des de sempre ha obtingut, entre el teixit social, com a 
expressió popular, sentida i estimada. A més, i sens cap mena de dubte, la 
sardana és un fet patrimonial, singular i únic, com ho demostren un sens fi 
d’aspectes històrics, artístics i socials que li han donat cos i vida. 
 
 Per tots aquest motius, un ampli ventall d’entitats, col·lectius i 
institucions socials, culturals i polítiques consideren que la sardana ha de ser 
declarada per la UNESCO com a Patrimoni de la Humanitat en l’apartat de 
Béns Immaterials. 
 
 Davant tot això, el President de la Comissió Informativa de Serveis a 
la Persona,  proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Adherir-se a la petició de reconeixement de que la sardana 
sigui declarada Patrimoni Immaterial de la Humanitat per part de la UNESCO.  
 
 Segon.- Donar trasllat d’aquest acord al Parlament de Catalunya, a 
la Federació Sardanista de Catalunya i al Consejo del Patrimonio Artístico del 
Ministerio de Educación, Cultura i Deporte per que s’endeguin els tràmits 
corresponents  per aquesta declaració.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de Serveis 
a la Persona, senyor Vicenç Badenes i Teixidó, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que per unanimitat la Comissió Informativa va aprovar 
aquest dictamen que, si em permeteu i per deferència als ciutadans/es que 
han vingut recolzant aquesta petició, llegiré la part expositiva. 
 
 A continuació intervé el Sr. Alcalde, José Montilla per dir que 
entenc que si no hi ha intervencions és que les intervencions i aportacions 
s’han fet a la Comissió Informativa, i que hi ha un ampli consens, unanimitat 
al respecte d’aquesta proposició molt encertada que la Comissió ha tramitat i 
que té el seu origen en entitats d’aquí, de la nostra ciutat, que durant molt 
anys venen treballant per la sardana. 
 
 Podríem fer un llarg llistat de persones que amb el seu treball ho 
fan possible i de fites que s’han anat assolint, d’aniversaris que s’han celebrat 
i d’homenatges que s’han fet i, per tant, ho aprovem per unanimitat.  
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 
 1.- Moció del Grup Municipal d’ERC, referida a la creació d’una 
comissió encarregada de reglamentar l’ús dels cabals públics destinats a 
propaganda i publicitat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 
 
 I.-  El Grup d’ERC considera que el govern de la ciutat té tot el dret 
de fer ús de les partides incloses en el Pressupost Municipal dedicades a 
propaganda i publicitat. Van ser presentades i aprovades, en conseqüència no 
hi tenim res a dir. Amb tot, considerem que el nostre Ajuntament s’hauria de 
dotar d’una reglamentació a què, a manera de codi deontològic, els futurs 
govern municipals s’haguessin d’avenir per tal de garantir que mai no podran 
malbaratar-se diners públics, més enllà d’allò que cal publicitar en benefici 
dels ciutadans i les ciutadanes, ni podran vehicular-se continguts que 
persegueixin promocions personals, publicitacions innecessàries o 
informacions esbiaixades.  
 
 II.- D’altra banda, voldríem fer remarca que considerem del tot 
idònia la presentació d’aquesta moció en aquestes dates per raó que, a pocs 
mesos de la contesa electoral, que ha de comportar la formació d’un nou 
Ajuntament, la redacció d’aquesta reglamentació oferiria a la ciutadania un 
exemple de seny i voluntat de millora de la institució municipal i alhora ens 
proporcionaria més credibilitat en la necessària crítica i denúncia de l’ús, de 
difícil acceptació ètica, de fons públics amb finalitats propagandístiques de 
caràcter electoral (com ara les campanyes endegades per diversos ministeris 
espanyols). D’igual manera, el resultat permetria al nou Ajuntament gaudir 
d’una norma de comportament per als propers quatre anys que, sens dubte, 
permetrien un millor funcionament, tant pel que fa al govern com a l’oposició, 
i a llurs relacions, en benefici de la nostra institució municipal.   
 
 Per tot això, sol·licitem al plenari prendre el següent  
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ACORD 
 
 Únic.- La creació d’una Comissió formada pel conjunt dels Grups 
Municipals encarregada de la redacció d’un reglament, abans de l’acabament 
del termini d’actuació de l’actual Plenari Municipal, per a l’ús i destinació dels 
cabals públics destinats a propaganda i publicitat continguts en el Pressupost 
Municipal.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  del senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC, es fa una explicació de la Moció, manifestant que nosaltres 
considerem que la proposta que fem arriba en el moment adient, ja que arriba 
pocs mesos abans que aquest Ajuntament es renovi, pocs mesos abans de la 
contesa electoral, i, per tant, entenem que hauríem d’aprovar el punt que us 
proposem.  
 
 Nosaltres proposem que es creï una Comissió que hauria d’estar 
presidida per l’Alcalde i integrada per representants de cada un dels grups 
municipals, que tingués cura de redactar un reglament de caràcter 
deontològic, i regulés allò que èticament, cívicament, democràticament, -
digueu-lo com vulgueu-, hem de respectar per a ser una administració no 
només eficient sinó també una administració moderna i que respecti tots i 
cadascun dels ciutadans, les majories i les minories.  
 
 Els mitjans de comunicació i el tema que ens pertoca -la 
propaganda- és allò que es visualitza de forma més clara. De manera que el 
proper Ajuntament, governi qui governi, hauria de sotmetre’s a allò 
reglamentat per aquesta Comissió. Per exemple, és evident que el Govern té 
tota la legitimitat per gastar els diners que figuren en les partides del 
pressupost ordinari que s’ha aprovat. Hi ha unes partides que destinen uns 
diners a publicitat però, en canvi, no sabem quan i sota quins criteris es 
poden gastar aquests diners, perquè, per exemple, és “correcte” gastar aquests 
diners, quatre, tres, dos  mesos o 15 dies abans de les eleccions, abans que 
s’obri la contesa electoral?. 
 
 La informació que es publicita ha de ser rigorosament objectiva, o 
pot ser una mica esbiaixada?. Es poden dir mitges veritats?. Es poden 
menystenir o amagar els dèficits o les equivocacions perquè és clar que tota 
obra de govern té èxits, i també fracassos. 
 
 Com què estem parlant d’ètica, és evident que és com la goma que 
s’estira i s’arronsa, però és precisament perquè l’ètica s’estira i s’arronsa i té 
molt a veure amb la ideologia i la perspectiva personal de cada una de les 
persones i dels grups polítics, per això crec que hem de tenir un reglament que 
s’ha de consensuar, on tothom ha de poder dir la seva i ha de veure reflectida 
la seva posició, i ha de ser un reglament de mínims. 
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 És a dir, allò mínim que considerem que és correcte, que és ètic, 
cívic i democràtic, penso que aquesta és la feina que hauríem de fer i la 
hauríem de deixar feta per als que vinguin darrere.  
 
 Si nosaltres aprovem un decàleg d’allò que considerem que s’ha de 
fer i allò que considerem que no és bo que es faci, el proper ajuntament, els 
propers governants s’hauran de sotmetre, perquè sinó passa el que passa 
aquests dies, que pot haver persones que legítimament pensin que el govern 
de la ciutat gasta els diners, en benefici de la ciutat, però també en benefici del 
seu interès polític, i nosaltres, com a administració, en cap moment podem 
facilitar que existeixi aquesta sospita. 
 
 Certament pot ser que existeixi igualment però al menys 
l’administració ha de ser prou moderna com perquè tingui tots els mecanismes 
per tal que això no pugui passar, de manera que l’Alcalde, sigui del partit que 
sigui, no pugui fer allò que cregui que és bo per a ell, per al seu partit polític, 
per a la seva majoria o allò que creu que és bo per a la seva acció de govern, 
que hi hagi coses que no pugui fer.  
 
 És lícit que es gastin diners repartint vídeos?, potser sí. Per 
exemple, vaig veure un rètol on estan fent unes obres al carrer Josep Duran 
que crec que diu: “pisos públics construïts en sòl municipal”, i em sembla 
ridícul no dir: “pisos construïts per la Generalitat de Catalunya en sòl cedit pel 
municipi de Cornellà”, i igual de ridícul em sembla un rètol de la Generalitat 
de Catalunya que digui: “pisos construïts per la Generalitat”, i oblidi 
deliberadament que són terrenys municipals.  
 
 Em sembla que això és política de campanar i que això es pot 
resoldre perfectament, entre d’altres coses, perquè no dic res que no hagi dit el 
Grup Parlamentari Socialista durant anys i anys en el Parlament de 
Catalunya, criticant l’ús abusiu, partidista i subjectiu dels diners públics per 
part del Govern de Convergència i Unió, i acabeu fent el mateix que critiqueu. 
 
 Crec que la millor manera d’allò que en castellà diem “borrón y 
cuenta nueva” és justament comprometre’ns a elaborar un decàleg d’allò que 
es pot fer i d’allò que no es pot fer, i si l’Alcalde, Sr. Montilla, -cosa que és 
possible- torna a ser Alcalde, hi haurà coses que no podrà fer i coses que 
podrà fer, i això crec  que és modernitzar l’Ajuntament. 
 
 Demanem només la creació d’aquesta Comissió, crec que no 
demanem la lluna i confesso que molt em temo que direu que no, però jo 
considero sincerament que és evident que hi ha una despesa que no és 
equànime.         
  
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que està d’acord amb 
l’esperit de la Moció, però no amb els comentaris que ha fet sobre la despesa 
que fa la Generalitat perquè, en tot cas, es pot justificar més ja que la 
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Generalitat no té tanta facilitat per donar a conèixer la seva obra a la resta 
dels ciutadans de Catalunya. 
 
 Com ha explicat el Sr. Tarda, el rètol dels pisos no diu tota la veritat 
i a vegades costa saber qui està fent els pisos i també altres coses, com el 
clavegueram que s’està fent en la carretera d’Esplugues, a l’obra figura que és 
l’Ajuntament i amb aquesta campanya el ciutadà pot entendre que l’està fent 
l’Ajuntament de Cornellà, quan realment el cost està compartit entre vàries 
administracions. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que 
comparteix l’exposició de la Moció i hi estic d’acord perquè si es dedica una 
partida a publicitat, amb això ja ho hem dit tot. 
 
 El Partit Popular ha votat en contra dels pressupostos i una de les 
causes ha sigut perquè no estem d’acord en què es gastin diners en publicitat 
quan hi ha altres necessitats tangibles en la ciutat, i a partir d’això sobra tot. 
És evident que fa temps -i ara amb més freqüència-  que s’està fent ús del 
diner dels contribuents per a explicar-nos a tots allò que tots veiem. 
 
 Podria assenyalar alguns casos i sobretot un que m’ha provocat un 
somriure de sarcasme, són uns sobres que han aparegut per totes les bústies 
de Cornellà, que diu: “qui diu que no hi ha pisos de lloguer a Cornellà?”, i això 
sembla una veritable “tomadura de pelo”. Això ho paguem tots, és clar, si això 
no ho paguéssim entre tots, jo no diria res. 
 
 I també aqueixos viatges programats que, per cert, ho porto en una 
pregunta. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Alcalde, per manifestar que no 
aprofiti aquest moment perquè ja tindrà l’oportunitat de preguntar després en 
l’apartat de precs i preguntes, s’ha de cenyir a allò que  estem debatent, que és 
la proposta d’ERC. 
 
 Continua amb l’ús de la paraula la Sra. Espinosa per manifestar 
que estem debatent la publicitat pagada amb pressupostos públics, i són 
aqueixos vídeos que s’estan donant, i són aqueixes persones que per decret 
s’han posat a treballar amb urgència, -cosa que tampoc el Partit Popular 
comparteix-, o sigui, això d’agafar personal urgentment per a mi no guarda les 
garanties de què tothom pugui accedir a aqueixos llocs de treball, i tot això 
són despeses de publicitat, i aquestes persones que surten en autocars des 
dels Casals d’Avis. Penso que és una qüestió que no té molta ètica perquè els 
avis d’Almeda o de Fontsanta saben perfectament les obres que s’han fet en la 
ciutat, i no cal que se les ensenyin, ni facin vídeos ni follets i després els hi 
donin unes galetetes. 
 
 És clar que això és perquè hi ha un pressupost per gastar, i si en el 
pressupost no s’acceptés aqueixes partides i sí s’incrementés en assumptes 
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socials i en d’altres coses, com ha dit el Partit Popular, doncs no ho estaríem 
debatent. 
 
 Votaré a favor de la Moció perquè crec que en el fons és veritat, però 
amb algunes reticències perquè és donar la volta a una cosa que ja està i de 
fet també és una mica de demagògia quan ja s’han aprovat els pressupostos 
amb unes partides per a gastar en això, aleshores sembla ser que es pretén 
governar, i jo en això no entro, perquè el que vull és que el diner es gasti 
correctament. 
 
 Amb aqueixa moció sembla que es vulgui dir a on s’ha de gastar 
aqueix diner i jo el que dic és que no s’ha de destinar aqueix diner a publicitat, 
sinó a altres coses que de veritat es necessiten, i això ho he dit quan s’han 
aprovat els pressupostos i no després d’haver donat el vot a favor d’aqueix 
diner. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Carmen Romero López, com a 
Portaveu del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que, en principi, aquesta 
Moció que presenta ERC no difereix massa d’altres mocions que ja ha 
presentat sobre el tema del control dels mitjans de comunicació o una 
comissió d’aquest tipus. 
 
 Nosaltres inicialment estem d’acord en què existeixi una comissió o 
un consell dels mitjans de comunicació perquè donaria una certa garantia de 
transparència sobre tota la gestió que es fa sobre la comunicació. 
 
 Ara bé, jo crec que la comunicació, la publicitat o el que es vulgui 
dir, és legítim que qualsevol equip de govern o qualsevol grup que faci un 
treball, tingui l’opció d’explicar el què s’ha fet i no és només un treball de 
l’equip de govern, és un treball que s’ha fet entre tot l’Ajuntament, entre tots 
els grups, i són plans aprovats en aquest Ple. Per tant, allò que es dóna a 
conèixer és tot allò que s’ha fet i quins són els projectes futurs del que ja 
tenim aprovat, consensuat, treballat i segurament votat a favor, gairebé 
unànimement en la major part dels casos. 
 
 Per tant, dir que si és legítim o no tenir una partida de publicitat a 
aquestes alçades, jo crec que no hi ha cap departament del món que no 
funcioni amb una partida, amb un espai per poder explicitar allò que s’està 
fent, per tant, això és gairebé impossible. 
 
 Per altra banda, pressuposar que hi ha una actuació incorrecta des 
del punt de vista ètic, això sí que crec que és pressuposar massa, no puc 
compartir aquesta idea de presumpció de culpabilitat, que crec que no la 
tenim i, per tant, tot i que potser sí que s’haurien d’haver debatut en un lloc 
més ampli de quina manera es feia i quines coses o quines accions es donaven 
a conèixer al final de tot un mandat de quatre anys, sí que és cert que en cap 
moment jo no penso que hi hagi una malversació ni dels fons públics ni 
tampoc penso que hi hagi una manca de control ètic del tema, i, per tant, 
nosaltres, en aquest cas no podríem estar d’acord en aquest sentit. 
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 Tot seguit intervé el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a Portaveu 
del Grup Municipal Socialista, per manifestar que creu que novament ha 
perdut una oportunitat d’aprofundir en la democràcia municipal que tant 
l’interessa i no tant en la superfície. 
 
 Les partides pressupostàries es poden controlar des de molts llocs, i 
és més, et recordo que existeix una Comissió Informativa en la qual es poden 
tractar tots els temes que estan relacionats amb aquesta qüestió que tant 
t’apassiona -i que jo comprenc que us apassioni-, però està desequilibrada 
aqueixa passió amb allò que significa sobre el còmput total dels diners públics 
d’aquest Ajuntament, per al tema de publicitat, perquè escoltant el que s’ha 
dit sembla que aquí tinguem un gran volum de diners. 
 
 El Sr. Artís està d’acord amb la Moció però no està d’acord amb allò 
que diu, i disculpa però no hi ha comparació. Ho he dit més d’una vegada i 
aquesta nit no insistiré en aprofundir en qui malgasta diners de veritat en 
aquest país respecte al tema de publicitat i comunicació, i no insistiré i no 
compararem. Tens una resposta a una pregunta sol·licitada pel Grup 
Municipal de Convergència i Unió que després també faré pública.     
 
 Respecte al Partit Popular, que vol que li digui? no sé que ens tocarà 
aquesta nit a la televisió espanyola, si la Guerra de les Galàxies per veure com 
donen suport al Sr. Aznar en el seu llarg trajecte de Cowboy pels deserts 
d’Arizona per arribar a Texas i retre homenatge al Sr. Bush. 
 
 Però bé, aquest no és el tema, el tema és com està aquí i aquí és 
transparent perquè totes les partides de publicitat de totes les àrees estan 
fixades en el pressupost, no hi ha una partida global, i, partida rere partida a 
quines àrees es destinen aqueixos diners. Però jo sé que la preocupació és una 
altra i  la preocupació d’ERC suposo que no és la mateixa que la dels grups 
municipals de CiU i PP que coincideixen conjunturalment amb la posició 
d’ERC, perquè hi ha unes coses que no tenen present i que obliden totes les 
seves formacions polítiques, no només d’on governen, que m’agradaria saber 
què fan, i sí que sé el que fan, i el que no fan són dues coses. 
 
 Una, que en el Butlletí Municipal escriguin els grups polítics 
municipals amb les mateixes condicions,  amb la mateixa extensió i els 
mateixos espais. I la segona qüestió, que a la Ràdio Municipal tots els grups 
municipals tinguin cada setmana o cada quinze dies la possibilitat d’explicar 
les seves posicions i debatre tranquil·lament sobre diferents temes. Això és el 
que s’està fent aquí, sense necessitat de reglamentar res, i no per una voluntat 
graciosa o simpàtica del govern municipal, sinó perquè creiem que això és el 
que s’ha de fer. 
 
 S’ha dit que la gestió municipal no és només patrimoni de l’Equip 
de Govern i també em referiré a això, a quelcom que s’ignora, que a l’any 2000 
el Parlament va aprovar una llei de publicitat institucional i estan fixats els 
criteris i hi ha el reconeixement per part de tots els grups polítics que això ha 
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de ser així, que existeixi publicitat institucional amb uns criteris i uns 
objectius, i,  evidentment, aquest Equip de Govern ni ho va fer abans, quan no 
hi havia llei, ni ho farà ara quan estem a prop –sobretot perquè la llei ho deixa 
clar- del mes d’abril, a prop de les eleccions municipals i nosaltres el que 
farem com ajuntament és vetllar per garantir allò que preveuen les lleis, i, el 
primer que no cometrà cap error serà l’Ajuntament, perquè després cada partit 
polític tindrà l’oportunitat d’explicar als seus conciutadans quines són les 
seves ofertes, que s’ha fet i què es pensa fer. 
 
 Tornant al tema que ens ocupa, és de difícil acceptació el text que 
se’ns ha presentat, sobretot perquè considerem que cap dels supòsits que es 
formulen es produeixen en aquest Ajuntament.  
 
 Per començar, continua manifestant el Sr. Balmón, no es malgasta, 
o potser és malgastar –com li comento i li escric al Sr. Artís- la despesa d’un 
milió de pessetes?. La despesa d’un milió de pessetes a l’any 2002, en això que 
tant els hi preocupa, es pot dir que  és malbaratament, evidentment, però no 
es malgasta, i s’ha de donar una ullada als pressupostos per veure les partides 
que estan assignades a cada àrea, fonamentalment perquè el primer criteri 
que nosaltres tenim en el nostre propi codi de conducta és fonamentalment 
difondre els serveis, activitats, programes i projectes que fa aquest municipi. 
 
 La propaganda o la publicitat de la que vostès parlen és per 
informar de serveis que existeixen i que els hi expliquem als ciutadans que els 
han d’utilitzar, i no posem la cara del Sr. Montilla ni la cara de cap regidor, 
sinó que posem l’edifici per a parlar d’activitats i no posem cap cara per a 
parlar de projectes, i sobretot no posem la cara de ningú perquè -com he dit 
abans- la major part d’aqueixos serveis, activitats o projectes compten també 
amb el suport de vostès. I com sigui que compten amb el seu suport nosaltres 
entenem que no és patrimoni de l’Equip de Govern sinó patrimoni de tots allò 
que estem explicant perquè, en el fons, allò que estem explicant és orgull de 
ciutat, millor o pitjor, d’una forma més afortunada o desafortunada, però en 
cap cas amb ús o caire partidista, i això és el que estem fent. 
 
 Quan parlen dels vídeos, jo no hi veig en els vídeos la cara del Sr. 
Montilla, el que hi veig és que es fomenten valors d’una forma més o menys 
afortunada, però no es parla del Sr. Montilla ni del Partit Socialista o 
d’Iniciativa per Catalunya -que també està en el Govern Municipal-, sinó que 
es parla de la feina de tots, de valors cívics que crec que compartim tots i allò 
que intentem és explicar a la ciutat que aqueixa és la ciutat que volem. 
 
 En l’exposició de la plaça Europa, ¿hi ha algun lloc on es vegi 
alguna cosa que no sigui d’allò que hem parlat o algun projecte que no sigui 
del que hem parlat o alguna idea de connotació partidista?, cap, gens ni mica, 
ja que el que expliquem als ciutadans són les coses que estem fent i quin és el 
futur de la seva ciutat, i torno a repetir que la majoria d’aqueixes coses que 
estan explicades han comptat amb el suport de vostès. 
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 Per tant, nosaltres no hem introduït cap publicitat, ni exactituds ni 
falsedats, ni tampoc hem transgredit coses que podrien ser respecte a la 
diversitat -com ha passat aquests dies amb una propaganda que fa l’Oficina 
de Turisme, amb el suport de la Generalitat, referent al tema de la dona-. 
 
 Amb aquests criteris, a part d’haver respectat la legalitat, s’ha 
tingut molt present eliminar qualsevol similitud que pogués associar-se a 
l’activitat publicitària que pogués fer cada partit, i ara em permetran fer una 
broma, quan vam posar en marxa el concepte que no és una campanya sinó 
que és un concepte “més + Cornellà”, alguns/es companys/es em van dir si no 
ens havíem equivocat i amb això el que estàvem fent era donar suport de 
manera indirecta al Conseller, al futur candidat a la Generalitat, i mira, hi ha 
gent que pensava que estàvem donant suport a aqueix senyor i que podíem 
induir de forma indirecta i subliminar a això, bé, hi ha gustos per a tot. 
 
 Evidentment nosaltres no donarem suport a la Moció, i no tan sols  
per no compartir aqueixa oportunitat, -torno a repetir- en què s’utilitzin els 
instruments que ja existeixen, perquè existeixen i no s’han de crear de nou. 
 
 Crec que la moció emmascara altres pretensions que curiosament 
són publicitàries i són maniqueistes -com sempre que hem parlat d’aquests 
temes- i nosaltres –torno a repetir- el que hem pensat i reiterat en aquesta 
activitat publicitària, fonamentalment és mostrar un instrument que permeti 
identificar i consolidar la nostra pertinença a una comunitat més enllà de 
l’activitat diària de cada un de nosaltres. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per puntualitzar, en primer lloc, que no 
vaig votar a favor dels pressupostos, i després manifestar que,  
independentment de què el redactat fos diferent, jo donaré el meu suport a la 
Moció. 
 
 Em semblaria bé que l’Equip de Govern al principi de la legislatura 
fes una exposició de tot el que té previst fer, i al final donés compte de tot, això 
estaria bé, donar compte del que s’ha fet, seria fonamental. I jo pregunto, per 
què no s’ha fet això?, inclús el que ara s’està promocionant o s’està publicant, 
perquè hi ha 30 projectes de futur per a Cornellà, i per què no se’n fa un 
seguiment i això que ara s’explica durant tot el temps i es fa quan s’aproximen 
les eleccions, encara que durant la legislatura es van fent obres però ara, a 
l’últim tram, s’inicien a tota marxa, aixecant barris, i això s’ha de reconèixer i 
acceptar ja que a tots llocs passa el mateix. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Joan Tardà i Coma, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC, per manifestar, primer de tot, que la 
Moció és d’Esquerra Republicana, i demanaria que responguessis o haguessis 
respost a allò que postulàvem nosaltres i que, al marge, després donessis 
resposta a CiU i al PP, perquè sembla com si allò que respons al PP estigués 
inclòs en la Moció d’ERC. És a dir, que ens mereixeríem que se’ns respongués 
a nosaltres independentment de CiU i del PP. 
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 Nosaltres vam votar en contra del pressupost i, en canvi, la primera 
cosa que hem dit i manifestem a la Moció és que el Govern de la Ciutat té tota 
la legitimitat per gastar els diners que estan pressupostats, És a dir, suposo 
que la resposta aquella anava cap aquí, i no cap a nosaltres.  
 
 En primer lloc, el Govern de la Ciutat té tota la legitimitat per gastar 
els diners perquè democràticament el pressupost ha estat aprovat i nosaltres 
tenim una visió absolutament institucional, igual que la pot tenir el Sr. 
Alcalde, i nosaltres, com a oposició, també som part fonamental de 
l’Ajuntament, ja que no s’entendria un sistema democràtic sense oposició. 
 
 La segona qüestió és que el nostre plantejament és de futur, i no 
volem passar comptes a l’actual govern ja que és la nostra obligació com a 
oposició i estem demanant un darrer esforç per als qui vinguin després, és a 
dir, un codi deontològic per als qui vinguin, que com que som un govern de 
centre-esquerra o de majories d’esquerres al plenari, no es pot anar a remolc 
de la llei. Hem d’anar més enllà de la llei, i quan dic més enllà vull dir ser més 
generosos que la llei, i tenir un codi deontològic és importantíssim perquè fa 
pedagogia i fa didàctica de la regeneració que convé que hi hagi en les 
institucions democràtiques. És a dir que Cornellà pogués manifestar 
públicament que el plenari de l’Ajuntament de Cornellà ha estat capaç 
d’aprovar un codi deontològic que supera les misèries que tenim totes les 
formacions polítiques quan uns legítimament fan l’obra de govern i altres 
legítimament fan d’oposició. 
 
 Per què és pecar d’immaduresa o pecar de frivolitat en la nostra 
proposta quan demanem un codi deontològic?. Com es pot estar en contra de 
fer avenços democràtics posant l’ètica per endavant?. Això és ser frívol, això és 
ser immadur?. 
 
 Per exemple, què passaria si d’aquí a un mes o dos mesos la 
regidora de Medi Ambient sortís en un Cornellà Informa extraordinari 
explicant tot allò que ha fet durant quatre anys?, és correcte?, doncs pot ser 
sí, no dic pas que no. I no podria sortir, per exemple, posats a dir bestieses en 
un Cornellà Informa, allò que hem fet nosaltres?, no som també ajuntament 
nosaltres?, no us hem ajudat a tirar endavant amb les crítiques?. Nosaltres no 
tenim dret a explicar com hem intentat millorar la vostra acció de govern o és 
que nosaltres no som ajuntament?.- És possible que a algú se li hagi passat 
pel cap, a la majoria de vosaltres potser no, no ho sé, però aquestes són les 
coses que s’haurien de discutir “filosòficament”. Aquesta comissió hauria de 
treballar durant uns mesos per tal de llegar i deixar com a testimoni un codi 
deontològic que evidentment, com tot codi, tampoc ha de ser interpretat 
sempre per part dels jutges, perquè l’ús ho va millorant també. 
 
 Ja sé que sempre teniu el recurs de dir que som uns frívols, i bé, 
què hi farem?, perquè estem parlant de conviccions i crec que és molt 
important, no estem parlant de diners sinó d’una cosa molt més important 
que els diners, no estem parlant de quantitat sinó de qualitat de la 
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democràcia, i un govern d’esquerres en un plenari de majoria esquerrana està 
obligat a fer això, perquè si no ho feu vosaltres amb l’ajut de nosaltres, no ho 
farà a Espanya, per exemple, un govern del PP. 
 
 Novament intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que encara que sent que 
al representant d’ERC li molesti que el PP estigui d’acord, si expressa allò que 
jo penso o el que he vingut dient durant tot el Ple, doncs sí que estic d’acord, 
però dient que em sembla una Moció oportunista, tot i així la votaré encara 
que sé que és oportunista i que té aqueixa pretensió que ha demostrat tot el 
temps de governar amb vostès, perquè com sigui que són centre-esquerra, 
doncs ja està, “poti-poti”. 
 
 Les coses que passen en els altres estaments a mi no m’importen, 
m’importa què passa a Cornellà i jo he dit en els pressupostos que destinaven 
bastant a publicitat i en això em baso en la coherència de pensar –i estic en el 
meu dret- que si jo fes aqueixos pressupostos destinaria poquet a publicitat i 
més diners a altres coses. 
 
 Sé, Sr. Balmón, que vostè i altres forces polítiques tenen un 
veritable interès en fer pedagogia, i serà per allò de la derivació de la professió 
que alguns tenen que volen fer pedagogia, però la ciutadania de Cornellà 
potser no ho necessiti, perquè són suficientment intel·ligents i adults per veure 
per ells mateixos tot allò que fan en la ciutat.  
 
 No es necessita gastar un milió de pessetes -com diu vostè- crec que 
és bastant més i tenir a dues persones amb els ordinadors i tenir a una 
persona o més  en els autocars, encara que jo només he vist una, però potser 
hi ha dues o tres persones, ho desconeixem, entre d’altres coses, perquè  no 
tenen ni l’atenció d’informar als grups polítics que, potser si ens ho  
expliquessin, ho entendríem. Però com sigui que no ho han explicat, ho veiem 
i no ho entenem, i és en això amb el que no estic d’acord, en què surtin dos 
“extres” del Cornellà Informa, -la qual cosa suposo que influeix en el cost-. No 
estic d’acord amb tots aqueixos “extres”, ni tampoc estic d’acord en aqueixos 
sobres dient a la ciutadania que s’han fet 100 habitatges que no són de 
lloguer, i que no arriben a 100, ja que quan comencem a restar tots els que 
han estat ocupats amb altres menesters, serà “una tomadura de pelo” dir: “qui 
diu que no hi ha pisos de lloguer a Cornellà?”, doncs no hi ha pisos, perquè la 
gent que vol pisos no els troben i els que troben són caríssims. 
 
 Tot això s’estalviaria, i haig de dir que jo sí que miro el diner, 
perquè aqueix diner es treu d’altres menesters i d’altres coses que es podrien 
fer, per tant, jo no estic en contra, no tant en com ho estan gastant, perquè ja 
ho tenen pressupostat i jo no intervindré en com ho gasten, però sí seguiré 
dient que es gasta molt diner en publicitat i en altres coses que ja ho vaig dir 
en els pressupostos. Per això donaré suport a  aquesta Moció, encara que en 
contra dels meus principis, ja que diria que no per la manera que ha estat 
exposada però, com sigui que no soc jo sinó  que és el Partit Popular al que 
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represento, la votaré a favor, però jo Isabel Espinosa,  per les formes i la 
manera del representant d’ERC no li donaria el vot. 
 
 Novament intervé la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d'IC-V, per manifestar que potser no he recalcat prou que 
en l’esperit de la Moció, inicialment hauríem estat d’acord si s’hagués fet a 
l’inici del mandat, i crec que el que no podem fer ara és crear un codi 
deontològic que hipotequi al qui vingui després de nosaltres, considero que 
aquesta és una feina que l’ha de fer el proper ajuntament, que s’ho han de 
pensar i que han de cercar la fórmula per assegurar que les coses encara 
siguin més transparents. 
 
 Crec que és totalment lícit i tothom ho reconeix que qualsevol acció 
de govern té l’obligació de donar-se a conèixer i, per altra banda, la ciutadania 
té el dret de conèixer també què està passant, per tant, estem dintre dels 
límits normals de total legitimitat, o sigui, que no s’està fent cap cosa que vagi 
en contra de la llei ni de la legitimitat pròpia de qualsevol acció que s’està fent. 
 
 El que veig és que moltes vegades confonem coses perquè fer 
pedagogia vol dir també demostrar tot allò que és bo i dolent, demostrar, 
ensenyar simplement, explicar i deixar que cadascú formi el seu criteri, -per 
exemple, jo ara remirava el Cornellà Informa i res del que hi surt en el 
Cornellà Informa d’aquest mes no és quelcom que sigui desconegut per a tots 
els grups municipals i per a tota la gent de la ciutat, ni tingui res a veure amb 
la ciutadania, sinó tot el contrari. 
 
 Per tant, potser partim d’una presumpció de culpabilitat i no pas 
d’innocència creient que s’està fent malament tot allò que es fa, i això és molt 
difícil d’acceptar. No crec que, per exemple, en el supòsit que Medi Ambient 
donés a conèixer què és el que ha fet en quatre anys de gestió d’un 
departament, això sigui de difícil acceptació ètica, considero que és totalment 
legítim i que no podria estar catalogat de la manera que el Grup d’ERC ho veu, 
per tant, no puc compartir la presumpció contínua de culpabilitat que indica 
que pot tenir l’Equip de Govern.    
              
 Pren novament la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, com a 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, per manifestar que quan es fan les 
campanyes de matriculació, per exemple, d’aquesta és la publicitat de la qual 
estem parlant, i això és el que figura a la partida pressupostària. Quan hi ha 
el calendari del contribuent, aqueixa és la partida de publicitat de la que 
estem parlant de l’Àrea d’Economia, i quan estem parlant de la campanya dels 
gossos o de la vacunació o del Dia Mundial de la Sida, doncs d’això és del que 
estem parlant, i quan Cultura fa la publicitat del programa de la Festa Major o 
les activitats que es fan durant els diferents mesos de l’any, doncs d’això 
estem parlant. Quan descomptem tot això ens queda allò que he comentat 
abans i torno a repetir que d’aquesta és de la dimensió que estem parlant, i 
voler comparar aquesta dimensió amb el que fan altres administracions -com 
fa unes hores fèiem un comentari- és com David i Goliat. 
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 Nosaltres no tenim televisions, disposem d’una emissora de ràdio 
pública a la que tothom pot accedir, i repeteixo que tenim un Cornellà Informa 
on tothom té presència i accés de la mateixa forma. Tot el que en aquests 
moments està al carrer, nosaltres creiem que és patrimoni de tots, perquè no 
hem posat ni un eslògan que es pugui assimilar com a partidista ni hem posat 
res que tingui a veure amb partidisme, creiem que és patrimoni de tots i crec 
que el que ens interessa a tots és fomentar l’orgull de ciutat. 
 
 Per acabar, ningú ha parlat de frivolitat, però si això és tan, tan  
d’esquerres, jo tan sols em faig una pregunta: per què on governa ERC no ho 
fa? ho teniu molt fàcil per donar lliçons als altres. 
 
 Intervé en aquest moment el Sr. Tardà per preguntar al Sr. Balmón, 
com ho saps això?. 
 
 Pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
assenyalar que ja han tingut dos torns de paraula , i crec que el tema  ha estat 
suficientment debatut i quan hi hagi algun ajuntament que tingui aquests 
codis de conducta, ja sigui d’ERC o d’un altre partit, tindrem ocasió de 
comprovar-ho i encara que jo no conec ningú, potser tu coneixes algú, i allà 
cadascú amb la seva consciència a l’hora de votar si vota mocions 
oportunistes en contra dels seus principis, això no sé quina qualificació té. 
 
 Al marge de la discussió, el que votem és un acord que diu per a 
reglamentar l’ús i destinació dels cabals públics destinats a propaganda i 
publicitat continguts en el pressupost municipal, i jo també dic i la informació, 
perquè no tot és propaganda i publicitat. Les administracions també tenen 
l’obligació d’informar i nosaltres gastem molt poc si es compara amb qualsevol 
altra administració i també amb altres ajuntaments, els pressupostos són 
públics i es poden comparar, si agafeu un de qualsevol altre partit, els nostres 
pressupostos resisteixen l’anàlisi en comparació amb qualsevol ajuntament de 
qualsevol partit. 
 
 S’ha fet al·lusió a què a la revista escriuen tots els grups polítics i a 
mi m’agradaria també que a les revistes de la Generalitat, al Catalunya 
Notícies o d’altres, poguessin  escriure la resta de formacions polítiques, però 
allà no, no hi ha aquesta possibilitat i ho dic també perquè ja que parlem de 
possibilitats, aquí hi ha pluralitat i en altres mitjans no n’hi ha i només cal 
donar un cop d’ull. Quan vegi la fotografia del Sr. Carod o del Sr. Fernández 
Diaz, o qui sigui, que no sigui el Sr. Más o el Sr. Pujol al Catalunya Notícies o 
a qualsevol de la trentena de revistes que té la Generalitat, pensaré que estem 
en el bon camí.  
 
 No en tots els municipis es fa però aquí tots els Grups tenen un 
espai abans que hi hagués una llei que ens obligués perquè pensàvem que hi 
havia de ser així, i els qui vinguin no s’han de sentir lligats per les decisions 
que nosaltres  prenem avui, ja siguin encertades o equivocades, perquè seran 
sobirans a partir del dia del Ple Constituent i si volen tindran un reglament o 
no ho tindran, seran ells en el proper Ple els qui decidiran, ja que 
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afortunadament no hi ha coses que queden lligades de per vida, perquè la 
democràcia és això, cada vegada que es vota hi ha una correlació de forces i 
aquesta correlació de forces -que és la que ha decidit la ciutadania- és la que 
decideix, en funció de la legislació i de quines prioritats tenen.   
 
 Penso que ja està tot dit i per a nosaltres, sí que la política és 
pedagogia, per a nosaltres i per a molta gent. Hi havia un il·lustre pensador 
català que vostè segurament no coneix, Rafael de Campalans que deia això: 
“política és pedagogia”, ho dic per la Sra. Espinosa, perquè vostè diu que no, i 
bé, nosaltres diem que sí, i, a més, crec que aquesta és una afirmació 
compartida per més gent, a part de qui està parlant. 
 
 També dir al Sr. Flórez, que si un veí que no està informat diu que 
totes les obres es fan a la vegada està bé, perquè no informem prou, però que 
tu diguis que totes es fan a la vegada, doncs no, perquè tu saps que en 
algunes obres s’han de fer els projectes, trobar els diners, fer les expropiacions 
i arriben quan arriben. A mi m’hagués agradat,  per exemple, que el Parc 
Esportiu el lliuréssim ara i ho poguéssim inaugurar, però ara és quan 
comencen les obres, per tant, parlem amb una mica més de propietat.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
Vots a favor 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
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Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Municipal d’EUiA, sobre la gestió dels arbres 
a Cornellà. 
 
 MOCIÓ 
 
 “És conegut per tots que l’acumulació de CO2 a l’atmosfera és cada 
dia major, com a conseqüència de la combustió d’hidrocarburs, degut, 
principalment, a l’augment de la circulació motoritzada. Això té uns efectes 
molt negatius per al  medi ambient i la salut: efecte hivernacle, canvis en el 
comportament vegetal, malalties càrdio-vasculars i respiratòries, al·lèrgies, etc. 
 
 Com és ben conegut, un dels elements per a contrarestar 
l’esmentada acumulació, és la vegetació amb capacitat per a la fotosíntesi, o 
sigui, arbres i plantes amb massa forestal verda, les úniques que contenen 
clorofil·la. 
 
 Des d’un temps ençà, en la nostra ciutat s’estan substituint arbres 
adults per raons no sempre ben analitzades i argumentades, per substituir-los 
per altres com els pruners de fulla marró, que no poden desenvolupar la 
funció clorofíl·lica o fotosíntesi, mitjançant la qual s’absorbeix CO2 i allibera 
oxigen, amb això es purifica l’aire que respirem, a més, segons la nostra 
opinió, és un arbre mancat de bellesa ornamental. 
 
 Per altra banda, s’esporguen, esmotxant-los per complert, arbres de 
fulles perenne que no s’han d’esporgar d’aquesta manera, per exemple: les 
oliveres, (la qual cosa és una agressió incomprensible per als que hem viscut 
entre elles) que, encara que efectivament tornen a brotar i recuperar la seva 
frondositat, requereixen 2 o 3 anys per això, temps en el qual l’arbre perd tota 
o una part de la seva capacitat fotosintètica. 
 
 Comprenem que no tots els arbres de la ciutat hagin de ser de fulla 
perennes, però és recomanable que aquests siguin cada cop més predominats, 
perquè així poden desenvolupar la funció purificadora ja comentada durant 
tots aquests dies de l’any. A més, a la ciutat no és necessària la funció que 
l’arbre de fulla caduca acompleix al bosc: penetració de llum i aportació de 
nutrients amb les fulles caigudes. 
 
 Per tot el que s’ha exposat, proposem: 
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 Primer.- Que se suspengui definitivament la plantació d’arbres que 
no s’adeqüin a les necessitats ambientals de la ciutat, com els pruners.              
 
    Segon.- Que es tracti amb els tècnics que decideixen la forma de 
podar i se’ls exigeixi que donin arguments pràctics i científics pels quals s’han 
de tractar així i, a partir dels mateixos, s’actuï en conseqüència.”  
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Ignacio Flórez Barrón, com a Portaveu del Grup 
Municipal d’EUiA, es fa una explicació de la Moció, manifestant que en la 
Moció ha fet una exposició de la importància que tenen els arbres en la ciutat 
com element per a contrarestar la acumulació de CO2 a l’ambient i, a més, de 
com es gestiona i que és el que es fa amb els arbres en moltes zones de la 
ciutat. 
 
 Estem veient constantment que sense raons justificades i, si més 
no, explicades, en determinats moments desapareixen una sèrie d’arbres 
adults i sans, i al seu lloc posen uns arbres que estan de moda,  pruners o no 
sé quin nom tenen, són uns arbres negres, i ja dic en la Moció -perquè ho 
sapigueu- que aqueixos arbres no tenen capacitat de fotosíntesi perquè la 
fotosíntesi es fa a través de la clorofil·la i la clorofil·la només la tenen els arbres 
verds, i per tant, són els únics que en la funció clorofíl·lica absorbeixen CO2 i 
alliberen oxigen i això és molt important. Per això anar substituint arbres 
adults, sans i verds, per aquest tipus d’arbres, la veritat és que és una manera 
d’actuar incorrecta. 
 
 Per altra banda, estem veient  coses com,  per exemple, el que ha 
passat aquest any davant del Cine Pisa on hi ha quatre magnífiques oliveres 
les quals les esmotxen totalment, i algú que tingui un mínim coneixement 
sobre el tema o hagi vist oliveres, mai haurà vist això, encara que és veritat 
que aqueixos arbres tornen a brotar però aqueixa funció que jo deia abans i 
que és tan important deixen d’efectuar-la durant dos o tres anys, fins que 
l’arbre torna a tenir la frondositat necessària.   
 
 Per tant, i en base a això proposem, primer de tot, que, si us plau, 
se suspengui el tema de col·locar aqueix tipus d’arbres  que no faran cap 
benefici a l’ambient de Cornellà no a l’aire que respirem perquè no serveixen 
per a això,  i, després, que aquest tema es vegi amb els tècnics, amb Medi 
Ambient, ja que no sempre és així, a vegades em diuen que això afecta a Medi 
Ambient, i jo els hi he preguntat i m’han dit: ¿què m’estàs dient que allí estan 
treien arbres?, doncs bé, aquestes són coses que passen.  
 
 El tema de la poda d’arbres amb fulla perenne això és una 
aberració. Els arbres de fulla caduca sí que es poden, però l’arbre de fulla 
perenne no, i aquest és l’exemple que jo estic posant de les oliveres i d’altres. 
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 Per tant, proposo que se suspengui la plantació d’aquest tipus 
d’arbres que se estan col·locant allà on volen, ja que, per exemple, si hi ha una 
filera de tarongers i algun d’aquests arbres es mor, el treuen i col·loquen al 
mig un d’aquests altres arbres, i això està passant en tots els llocs, per tant, 
plantejo que hi hagi una reflexió sobre això i que es vegi si aquesta és la millor 
manera d’actuar.      
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que abans he dit que les decisions que es prenen en un mandat, no 
són obligatòries pel següent govern municipal o el següent plenari municipal  
perquè es poden canviar. 
 
 Pel que fa a aquest cas, a l’anterior mandat, la Comissió Informativa 
d’Obres, Urbanisme, Manteniment i Serveis va aprovar una sèrie d’arbres que 
es podien posar en la ciutat depenent sobretot de les dimensions de les 
voreres i és el que estem fent, ni més ni menys. Jo no tinc cap inconvenient en 
què en una pròxima Comissió Informativa es torni a recordar a tots els altres 
grups municipals el catàleg d’arbres que es van aprovar en aqueixa Comissió 
Informativa i que són els que estem posant i tornar a discutir una altra vegada 
els tipus d’arbres que es poden posar en la ciutat depenent dels metres de les 
voreres. 
 
 Al principi d’aquest mandat vaig donar el catàleg a tots els grups 
municipals perquè ho tinguessin i ningú va posar cap objecció. No em molesta 
tornar a discutir una cosa dues vegades discutida, i ho tornaré a fer partint 
d’una base, que jo no soc tècnic en arbres –suposo que com tampoc la resta de 
la Comissió Informativa, llevat del Sr. Ignacio Flórez- i el que fem nosaltres és, 
ni més ni menys, que fer cas als tècnics municipals als  quals paguem entre 
tots. 
 
 Això pel que fa al tipus d’arbres i pel que fa a la poda, el mateix. A 
Cornellà es fan dos tipus de poda, una que és aquesta que diu el Sr. Flórez i 
una altra que només es tallen petites puntes dels arbres, i quan tallàvem les 
petites puntes del arbres, -que ho seguim fent en alguns casos-, també es va 
criticar en aquest Ple que deixàvem els arbres, que no fèiem la poda, i quan la 
fem també es critica. Jo dic que la poda no l’ordena el regidor sinó que la 
decideixen els tècnics de jardineria, i algú pot dir que ha viscut entre oliveres o 
entre tarongers i que això no es fa d’aquesta manera però, evidentment, els 
tarongers i les oliveres en el camp són una cosa, i en la ciutat són una altra 
cosa molt diferent. 
 
 Inclús per al tema de la poda vam demanar un informe a Parcs i 
Jardins de Barcelona no fos cas que, com que som una ciutat petita, els 
nostres tècnics no sabessin suficient, informe en el qual Parcs i Jardins va 
avalar la decisió dels nostres tècnics, per tant, votarem en contra de la Moció, 
en el nen entès que estic disposat a discutir el tipus d’arbres que es posen en 
la Ciutat una altra vegada en la Comissió Informativa.      
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 Novament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar, primer de tot, que no 
només m’he referit a això, i, en tot cas aqueixa relació veurem si diu que s’hi  
posaran aquest tipus d’arbres. 
 
 Aquesta és una qüestió que hem vingut discutint i  jo en més d’una 
ocasió he dit que s’han de posar arbres en funció de l’amplitud de la vorera, i 
no estic parlant de les mides sinó del tipus. 
 
 Pel que fa al tema de si s’ha o no s’ha discutit això, veurem què és 
el que s’ha plantejat o no s’ha plantejat, i bé, cadascú té els seus criteris, però 
-torno a repetir- jo he plantejat el tema dels arbres, i fins i tot he plantejat en 
més d’una ocasió que fonamentalment arbres de fulla perenne en la ciutat per 
aqueixa funció que estic dient, perquè -encara que no tots, ja que tampoc es 
tracta de tots-, s’ha de saber que l’arbre de fulla caduca en el bosc o en el 
camp té una funció diferent, ja que aquí quan la fulla cau a terra no es 
converteix en humus ni es converteix en fertilitzant com pot passar en el bosc, 
aquí no, i aqueixa en part és la funció de la que la sàvia naturalesa se dota per 
a aquestes qüestions. 
 
 Res més, sé que això no passaria, a l’igual que no han passat tantes 
altres coses en aqueix sentit. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
que ha dit el Sr. Flórez és una cosa bastant raonable, i quelcom que els que 
hem nascut en el camp i potser no hem tingut temps, o de fet, hi ha hagut la 
presumpció per part del Sr. Alcalde de què no sabíem poetes catalans però sí, 
però potser li convé al Sr. Martínez Flor demanar consell a l’Alcalde, perquè sí 
que s’ha criat entre oliveres, i potser sí que sap alguna cosa d’oliveres. Les 
persones que ens hem criat en el camp i que hem vist el arbres sabem que el 
Sr. Flórez té raó, que els arbres tenen unes funcions, els de fulla caduca i els 
de fulla perenne, i els de fulla caduca en la ciutat, l’únic que fan és donar 
treball i brutícia i els altres arbres donen oxigen, per tant, totes aquestes coses 
crec que són molt raonables i no entenc per què es votarà que no, jo crec que 
s’ha de votar que sí. 
 
 És veritat allò que diu el Sr. Martínez Flor de què ja s’ha discutit, 
encara que hi ha arbres que quan se’ns presenten es desconeixen perquè són 
arbres que no són d’aquí, no són autòctons d’Espanya, i se’ls hi dóna el 
vistiplau, però una vegada vist l’efecte que fan en la ciutat, doncs el que s’ha 
de fer és no seguir plantant-los com és el cas dels plataners que tant 
embruten, etc. Crec que és quelcom raonable i jo votaré que sí perquè entra 
dintre de la raó, i si en alguna cosa s’han equivocat doncs es canvia i no passa 
res.     
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 Tot seguit intervé la senyora Carmen Romero López, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’IC-V, per manifestar que  sap que quan el Sr. Ignacio 
Flórez presenta una moció d’aquest tipus, n’està convençut d’allò que està 
dient, i, a més a més,  ho viu i ho sent i li apassiona el tema. En aquest cas té 
tota la raó però, sense deixar de treure-li la raó, no fa gaire que vam aprovar 
una moció general que parlàvem dels criteris per a la plantació dels arbres en 
la ciutat, i aleshores ja dèiem, més o menys, que fossin arbres mediterranis de 
fulla caduca, etc, etc. 
 
 També tenim una ordenança del paisatge i altres recursos -en això 
no ens posem-. Els tipus de voreres que tenim i els tipus de modificacions que 
es van fent, s’han de conjugar una sèrie de coses per les quals es pugui donar 
la facilitat de què tot s’acompleixi, per tant, jo crec que també hem de donar 
una mica de  temps al temps, s’ha de deixar que si alguna cosa s’estava fent 
malament o no coincideix amb les coses que hem aprovat recentment, doncs 
veure com es pot rectificar, perquè és de savis rectificar. 
 
 Estic totalment d’acord amb l’esperit de la moció i també m’alegra 
que molts companys del Consistori considerin que el medi verd i natural de la 
nostra ciutat és de digne valor i que s’ha de tenir en compte i em congratula 
que hi hagi tantes coincidències sobre el tema. No obstant això, penso que 
aquesta moció és complementària a una altra que hem votat fa poc i no podem 
dir que no s’està fent correctament quan encara, potser no hem donat temps o 
no hem rebut les explicacions que indiquin això, que en un determinat 
moment s’ha de fer un determinat tipus de poda, que tenim un tipus de 
voreres que requereixen unes arrels d’uns arbres determinats que envaeixen 
més o menys la calçada, etc., o sigui, hi ha altres considerants que també 
s’han de tenir en compte, per tant, nosaltres ens abstindrem perquè encara 
que sí que estem d’acord amb l’esperit de la moció, no creiem que ara sigui el 
moment de posar-nos a precisar tants punts.    
 
 Novament intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a Regidor-
Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per manifestar que no 
ens estem equivocant ni estem fent res que aquí no s’hagi aprovat, i quan es 
va explicar els tipus d’arbres fins i tot hi havia una fotografia de l’arbre perquè 
tothom sabés quin arbre era, per tant, estem complint exactament allò que es 
va aprovar en la Comissió Informativa.  
 
 Per altra banda, dir que això no és el camp, això és una ciutat i 
quan es dissenya una gran avinguda  i es posen arbres de fulla caduca és 
perquè quan cauen les fulles no han de produir humus, tal com diu el Sr. 
Flórez, ja que estan perquè a l’estiu donin ombra i a l’hivern caigui la fulla i 
per tant passi la llum. Insisteixo que són arbres de ciutat, i, per tant, les 
funcions que han de tenir en la ciutat són diferents a les que han de tenir en 
el camp, no s’ha de pensar que la ciutat és un bosc, és una cosa força 
diferent, hi ha d’haver arbres però per a les funcions que han de realitzar en la 
ciutat. 
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 Finalment intervé el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, per 
manifestar que, en qualsevol dels casos, encara que la meva procedència és 
d’Andalusia, terra d’oliveres, haig de reconèixer que no donaré consells de com 
s’han de podar, i és més, em molesta haver de pronunciar-me sobre una moció 
que diu la forma en què s’han de podar les oliveres, perquè crec que no estem 
aquí per a  això, han de ser els tècnic els qui decideixen la forma com han de 
fer la poda. Aquí tenim uns tècnics, entre ells la persona que porta aquest 
departament, que si no estic equivocat crec que és una enginyera tècnica 
agrícola que se suposa que sap d’això, si més no, més que jo segur que en sap 
i suposo que també més que alguns dels que estan aquí, encara que potser hi 
ha algun que per la seva especial afecció tenen opinions. 
 
 No estem parlant de la gestió d’una finca forestal sinó dels arbres 
que hi ha en la ciutat i les decisions són si es posen o no es posen arbres, a on 
es posen arbres i en quins carrers, que els arbres si és possible no aixequin les 
voreres, o sigui, aquestes coses que són de sentit comú. Pel que fa a les altres 
qüestions ens hem de deixar guiar pels tècnics perquè sinó acabarem dient als 
que fan els edificis com han de fer els càlculs de les estructures, i jo em nego, 
perquè reconec que no sé, i opinar i haver de votar sobre coses que no sé, crec 
que és summament molest, per a això estan en les administracions unes 
persones qualificades que cobren per fer el seu treball.   
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és rebutjada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PSC, senyors/es José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes 
Teixidó, Antonio Balmón Arévalo, Susana Cordero Rojas, Sergi Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Cristina Gasull Martínez, Judith Ibáñez 
Vives, Llorenç Luna Rodríguez, Manuel Luque del Rio, Perfecto Madrid Olmos, 
Antonio Martínez Flor, Aurora Mendo Sánchez, José Luis Morlanes Galindo, 
Gloria Récio Díaz i Ramon Salabert Parramón. 
 
 
Abstencions: 
 
Grup Municipal d'IC-V, senyora Carmen Romero López i senyors Arnau 
Funes Romero i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyor Nèstor Artís i Villena.  
 
Grup Municipal d’ERC, senyor Joan Tardà i Coma. 
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Grup Municipal Mixt, senyors Alberto García Llorente i Antonio Naranjo 
Hijos. 
 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyor Ignacio Flórez Barrón. 
 
Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández. 
 
 
 
 
 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que tant de bo arribés un moment en què poguéssim dir que 
no hi ha notícia de què cap dona ha estat morta víctima de la violència de 
gènere però, com ja és habitual, sí que tenim informació respecte al nombre de 
dones mortes víctimes de la violència en el conjunt de l’estat espanyol, que al 
mes de febrer i fins avui han estat 6 dones mortes, i des de primer de gener 
fins avui han estat 14, per tant, una lacra que desgraciadament no decreix.  
 
 Hi ha una altra informació que també seria de desitjar que no 
l’haguéssim de donar mai més, però que desgraciadament l’hem fet en moltes 
ocasions, i té a veure amb que en el període de temps transcorregut entre 
l’últim Ple i el d’avui, s’ha produït un nou assassinat per part d’ETA, i, per 
tant, amb el vostre permís llegiré una declaració que, com sigui que és pels 
mateixos motius, té el mateix redactat que en altres ocasions i diu el següent:  
 
 “Davant de l’assassinat, el dia 8 de febrer a Andoaín (Guipúscoa), 
del policia municipal Joseba Pagazaurtundua, l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat en Ple, ha acordat per unanimitat i a proposta de tots els grups 
municipals, emetre la següent: 
 

DECLARACIÓ 
 
 Primer.- Manifestar la solidaritat de l’Ajuntament i del poble de 
Cornellà de Llobregat amb la família de Joseba Pagazaurtundua, i als seus 
companys, fent-la extensiva al Partit Socialista d’Euskadi i UGT, i a la resta de 
forces democràtiques. 
 
 Segon.- L’Ajuntament de Cornellà de Llobregat expressa el seu 
rotund rebuig i indignació davant aquest acte criminal, que atempta contra 
drets humans elementals: la vida, la llibertat i el pluralisme democràtic. Una 
vegada més, els terroristes no escolten la veu de la societat basca, i demostren 



 74

que el seu únic projecte és la violència indiscriminada contra els qui pensen 
diferent d’ells. 
 
 Tercer.- Davant d’aquest nou assassinat, els partits polítics 
democràtics volem mantenir-nos ferms, a pesar de l’agressió que estem rebent 
directament i que pateix tota la societat. Els mitjans democràtics i l’acció 
política continuen sent els nostres mitjans per combatre el fanatisme i la 
intolerància del terrorisme.” 
 
 
 Després d’això els reunits manifesten estar d’acord amb l’anterior 
Declaració. 
 
 
 
 
 
   
 3.- Precs i preguntes. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Ignacio Flórez Barrón, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, per manifestar que té un prec referent al 
carril-bici, dir que aquest és un tema que hem parlat en més d’una ocasió i sé 
que ara hi ha la voluntat, la proposta o el projecte de què a la carretera 
d’Esplugues, hi hauran en aquestes voreres amples un carril-bici, però a la 
resta de la ciutat, malgrat que ara s’estan fent modificacions -per les causes 
que siguin de què el projecte ha trigat o pel que sigui- això no es contempla. A 
més a més, hi ha una sèrie de recomanacions donada l’experiència de les 
ciutats on hi ha carril-bici, que és molt perillós i es recomana que no es posin 
carrils-bici pel mateix lloc on han de passar els vianants si no està 
suficientment protegit perquè això resulta perillós ja que pot haver un cop per 
aquí i un altre per allà. Per tant, si això s’ha de fer, -i jo estic d’acord amb que 
es faci- que sigui d’una manera que quedi no només amb una ratlla pintada 
perquè això comportarà perill i, desgraciadament, tindrem queixes quan hi 
hagin situacions d’aquest tipus. 
 
 També tinc quatre preguntes totes elles relacionades amb el mateix 
tema que és el tram de l’avinguda de Sant Ildefons que s’està fent de nou i 
que, per cert, em vaig assabentar -i no falto mai a les Comissions 
Informatives- quan em van avisar els veïns que estaven trencant arbres i una 
vegada que he vist com s’està fent he sospesat quins són els problemes que 
això generarà.  
 
 Per una banda, a cada costat de la zona central queda un carril 
únic, on hi ha una parada d’autobús, bé, com a mínim, hi ha la parada 
d’autobús, i això suposarà que pot venir en un moment determinat una 
ambulància, i aquesta innecessarietat de posar això al mig doncs la veritat és 
que no ho acabem d’entendre. 
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 Per altra banda, hem comprovat que des de la meitat, més o menys, 
cap amunt, hi ha arbres col·locats en aquella vorera o com es digui, però de la 
meitat cap avall no, si no és que després de feta i acabada es faran els forats, 
els escossells, si és així jo haig de dir que a veure si són els tècnics o els qui 
siguin qui faci les coses d’aquesta manera i després de fer-les tornar-les a fer. 
Fa uns dies vaig passar mirant i vaig veure, més a menys, que de la meitat cap 
amunt hi havia aquests forats per posar els arbres i de la meitat cap avall no. 
 
 Hi ha una altra cosa sobre els girs a l’esquerra, baixant no hi ha 
més que el del carrer Doblescudo, el que hi ha d’entrada al pàrquing de la 
plaça del Pilar, l’únic, per tant, ara, qualsevol que vingui des de dalt haurà de 
venir fins a la plaça Catalunya-Empordà per a donar la volta i poder entrar per 
allà, a part d’aquell que entri perquè no hi ha més que un gir a l’esquerra. 
Aquestes són qüestions que no entenc, la veritat és que no sé si s’ha pensat 
bé.   
     
 Un altre tema que és reincident del que ja hem parlat i fins i tot 
hem dit que no es tornarà a posar més paviment d’aquelles peces grans que, a 
més a més, són tan fràgils i que s’estan trencant, i que abans d’inaugurar 
qualsevol obra on es posen aquestes, s’han de substituir no sé quantes i allà 
ja ha passat. Malgrat tot això es continua fent cas omís i me’n recordo que un 
dia quan vam parlar sobre la zona d’Alps, el Sr. Antonio Martínez va dir que 
no tornarien a posar més perquè són molt brutes, no obstant això, es 
continuen posant i l’experiència està en la Rambla en la zona Alps. No sé per 
què a l’entrada de la zona de pàrquing i en l’aparcament a on estan trencades 
totes no s’ha posat un altre tipus de paviment, el mateix que el de la calçada 
del tram de República Argentina.  
 
 A continuació intervé el senyor Antonio Martínez Flor, com a 
Regidor-Delegat de l’Àrea de Via Pública, Manteniment i Serveis, per 
manifestar que pel que respecta al tema que ha plantejat el Sr. Flórez sobre els 
arbres ho puc contestar ara mateix, i és perquè està la volta del metro, i és 
evident que no es poden posar arbres al damunt de la volta. Intervé en aquest 
moment el Sr. Flórez per dir-li que la volta ve de dalt, contestant el Sr. 
Martínez Flor que hi ha diferents alçàries de volta i si vols et passo els plànols. 
 
 Pel que fa a les altres qüestions, com sigui que són temes de 
circulació, en la propera Comissió Informativa em passes les preguntes i ho 
podrem  explicar i, fins i tot, podrem discutir i debatre amb tot el temps que 
calgui. 
 
 Seguidament intervé el senyor Joan Tardà i Coma, com a Portaveu 
del Grup Municipal d’ERC, per manifestar que el primer prec que formula 
deriva d’una Moció que vam presentar i que crec que erròniament va ser 
rebutjada. Es tractava d’una Moció en la qual es demanava la solidaritat de 
l’Ajuntament de Cornellà envers el regidor, Sr. Josep Alsina, de l’Ajuntament 
de Banyoles, que en aquests moments viu un  trasbals a la seva vida producte 
d’un situació que considerem anòmala com és fer-lo culpable del desgraciat 
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accident que va haver-hi a l’estanc de la Banyoles quan es va enfonsar un 
vaixell. 
 
 Crec que en aquest sentit la interpretació va ser errònia perquè 
certament no afecta a Cornellà però afecta a un tema  tan municipalista que 
crec que s’hauria d’haver acceptat, entre d’altres coses, perquè sobretot els 
que hi teniu responsabilitats directes de govern esteu sotmesos a aquesta 
situació que em sembla és francament molt preocupant. 
 
 Donat que no es va acceptar com a Moció, demano, sobre la fórmula 
de prec que, d’alguna manera, fem arribar la nostra solidaritat  a l’Ajuntament 
de Banyoles i a aquest ex regidor, que em sembla que a partir d’ara serà ex de 
moltes altres coses perquè sobre ell pesa una responsabilitat que em sembla 
que no correspon. 
 
 Tothom és coneixedor d’això, segurament el Sr. Alcalde ho coneix 
millor que jo, de manera que hauríem d’articular la manera de fer arribar 
algun testimoni de solidaritat per part nostra, la qual cosa no vol dir immiscir-
nos en temes de la justícia. 
 
 Per altra banda, nosaltres volíem demanar com a segon prec que 
enviéssim una carta als treballadors de “Egunkaria”, que han tingut els 
“nassos” de tirar endavant el diari, malgrat que han patit tant aquests dies, i 
per tant, proposem a l’Alcalde que ho faci arribar. Com que és possible que no 
ho accepti o que no contesti, aleshores el Grup Municipal d’ERC, farà arribar 
aquest testimoni de solidaritat als treballadors de “Egunkaria” i els Grups 
Municipals que hi estigueu d’acord ens ho dieu i ens sumem de manera que 
d’aquí a 48 hores enviem la carta de tots els grups municipals que ens 
manifesteu que hi esteu d’acord. 
 
 Com sabeu hi ha alguns ajuntaments de Catalunya que ja ho han 
fet i alguns, fins i tot, han contractat publicitat, per exemple,  l’Ajuntament de 
Blanes, per cert socialistes, concretament són 9 regidors socialistes, 1 d’ERC i 
2 de CiU  van votar a favor de contractar publicitat de l’Ajuntament de Blanes 
a “Egunero, el diari que han fet ara els treballadors de “Egunkaria”. 
 
 De manera que els grups municipals que estigueu interessats en 
sumar-vos amb aquesta carta que enviarem el Grup Municipal d’ERC, ho 
comuniqueu. 
 
 Després he presentat una pregunta per escrit que diu el següent: 
 
 “En la sessió del Plenari Municipal del mes de setembre de 2002, el 
Grup Municipal d’ERC presentà una moció sol·licitant la convocatòria d’una 
comissió formada per tots els Grups Municipals per tal que s’establissin els 
criteris i la metodologia amb que procedir a la redacció del Reglament d’us i 
participació dels mitjans de comunicació municipals per part dels diversos 
Grups Municipals, tal com disposa l’apartat 2 de l’article 43 de la nova Llei 
Local de Catalunya. 
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 Malgrat ésser derrotada per la majoria política del Plenari 
Municipal, vostè s’hi referí i deixà dit, en al·lusió a les noves disposicions 
legals, que “han de comportar necessàriament una adequació del nostre 
reglament, que es farà tal i com ha expressat el senyor Balmón, amb aquesta 
voluntat de sempre i en la mesura del possible de què sigui amb el consens 
més ampli possible”. 
 
 Transcorregut gairebé mig any d’ençà la seva resposta, li demano 
que ens faci saber si ja s’han iniciat els treballs, conèixer el calendari dels 
treballs i si té previst de convocar-nos per participar-hi.” 
 
 Aquesta pregunta que he presentat, el Tinent d’Alcalde me la ha 
contestada –i molt bé contestada-  i el que diu és que esteu treballant i que ho 
fareu però en el proper Ajuntament. 
            
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde José Montilla Aguilera, 
per manifestar que respecte als dos primers precs ha de fer dues precisions. 
La primera perquè, tot i que no es voti, òbviament hi ha la preocupació per la 
situació de regidors i alcaldes respecte al seu desemparament al marge de la 
formació política a la qual pertanyen, i és quelcom que evidentment 
compartim. No compartim altres qualificatius que hi ha hagut en altres llocs 
però aquesta preocupació sí, i, personalment, a més a més, m’he llegit la 
sentència, i em sembla un absolut disbarat. Dit això tampoc és una qüestió 
que s’hagi de debatre aquí però, com a mínim, ja que s’ha fet aquest prec, que 
es conegui quina és la meva opinió sobre aquest cas. 
 
 Pel que fa a l’altre tema la meva opinió també és coneguda, -i dic 
que es coneguda perquè va sortir als mitjans de comunicació, a TV3, etc-. El 
que penso respecte al tancament és clar en el sentit de què amb les raons que 
de moment ha donat el jutge, des del meu punt de vista, no em semblen 
suficients com per a aplicar una mesura tan dràstica, i si hi ha altres coses 
que de moment no sabem, és una altra cosa, però amb els arguments que 
s’han donat no hi ha raons. En qualsevol cas, has dit si estàvem d’acord o no, 
és un prec que tu fas i simplement es pren nota, no és un tema que se sotmeti 
a discussió ni a votació. 
 
 Acte seguit pren la paraula el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que té una pregunta que 
ha presentat per escrit i que diu el següent: 
 
 
 “Atesa la persistència i intensificació amb les quals aquest 
Ajuntament fa ús de la campanya publicitària “més+Cornellà” en diferents 
mitjans de comunicació, us prego vulgueu respondre a les següents 
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PREGUNTES 
 

 1. Quin és l’import de la despesa efectuada en publicitat durant 
l’any 2002 amb càrrec a l’esmentada campanya?. 
 
 2. Quin serà l’import de la campanya publicitària “més + Cornellà” 
durant l’exercici 2003?.” 
 
 Al veure la intensitat d’aquesta campanya ens va sorprendre, i més 
coneixent la opinió de l’Alcalde quan les campanyes les fan les altres 
administracions, com ha quedat ben palès aquí al plenari. Això ens va 
sorprendre i com que sabíem la partida de publicitat, publicacions que hi ha 
en els pressupostos –que, per cert, CiU no va votar a favor-, que era de 
500.000 euros, però no està ben clara aquesta campanya “més+Cornellà”, a 
qual li correspon per això hi havia fet la pregunta, però es veu que vosaltres 
separeu allò que és campanya publicitària i allò que és campanya informativa 
o institucional. Em dius que aquesta campanya costa aproximadament un 
milió de pessetes, i és evident que ha de costar bastant més, perquè sinó 
gairebé m’atreviria a fer una altra pregunta que és si em podríeu fer la meva 
campanya electoral per a les pròximes eleccions per aquest preu i amb 
aquesta intensitat també. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Antonio Balmón Arévalo, 
com a Regidor-Delegat de l’Àrea d’Interior, Comerç i Comunicació, per 
manifestar que jo he contestat a la pregunta i crec que tu tens una confusió, 
perquè això de què són  vuitanta milions de pessetes per a publicitat, doncs 
bé, ni en els meus millors somnis. Crec que estàs molt equivocat i si has vist 
la resposta no tan sols parlo de la publicitat, -que ja t’ho vaig explicar l’altre 
dia- perquè aquí hi ha una cosa que tothom oblida, i és que les tanques 
publicitàries i els opis són gratuïts, no costa res a l’Ajuntament ni la producció 
ni les tanques publicitàries, perquè aquestes campanyes de l’Ajuntament 
estan recollides dintre del contracte que al seu moment es va signar amb les 
empreses que van guanyar els concursos sobre publicitat, per tant, 500.000 
euros ni en els millors somnis però, en tot cas, farem una trobada i et traurem 
d’aquesta  confusió. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que en 
el passat Ple va presentar una moció en la qual se sol·licitava a la Junta Local 
de Seguretat la elaboració i la presentació d’un informe anual sobre la 
seguretat a Cornellà. 
 
 Es va presentar per part del Grup Socialista –com tots sabem- una 
esmena parcial i jo vaig considerar que no era la meva moció i no era la meva 
voluntat fer, des de la meva moció, el trasllat a la Delegació del Govern de la 
petició del Grup Socialista, encara que penso que estan en el seu dret de 
demanar-ho, per què no?, però es pot fer en una moció a part i no inclosa en 
la del PP de Cornellà. Per tant, vaig retirar la Moció perquè el nostre 
Reglament m’obligava a acceptar l’esmena i en aquest Ple ho he portat com a 
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prec, encara que ha passat un contratemps en el registre que no ve al cas 
explicar, i crec que no ha entrat encara, però de totes formes vaig dir en la 
Junta de Portaveus que la portaria al Ple com un prec. M’hagués agradat que 
hagués estat votada però no cal dir que no estic disposada a què la meva 
moció es canviï i, per tant, la presento com a prec. Bàsicament és el mateix, 
només he afegit un punt en el que demano que es traslladi còpia de l’informe a 
tots els grups municipals. 
 
 Com que és un prec queda la voluntat de l’Equip de Govern fer-ho o 
no, i el prec diu el següent: 
 
 
 “Entenent que la seguretat ciutadana és un suport fonamental de la 
nostra societat i que la finalitat de l’aplicació dels sistemes de seguretat és 
garantir els drets i llibertats dels ciutadans/nes. 
 
 Entenent que la demanda social de seguretat és un fet en augment, 
i que, per tant, hem d’estar constantment adequant els serveis de seguretat a 
la necessitat que de la mateixa tenen els nostres ciutadans i ciutadanes, 
considerem que la seguretat pública ha de servir als principis de proximitat, 
eficàcia, cooperació, coordinació, corresponsabilitat, transparència i 
informació dels ciutadans/nes. 
 
 Donada la importància social i política del desenvolupament de les 
estratègies de seguretat del nostre Municipi, és necessari el seu coneixement 
per part de totes les forces polítiques representades en el nostre Consistori. 
 
 Al mateix temps, considerem fonamental que els diferents grups 
polítics puguin disposar d’un informe anual sobre seguretat del nostre 
Municipi, on s’analitzi la situació de la seguretat, els nivells i tipus de 
delinqüència, els perfils del delinqüent i les seves víctimes, l’avaluació de la 
sensació d’inseguretat ciutadana, els objectius establerts en el corresponent 
Pla de Seguretat Local i el seu finançament, els mitjans i els recursos 
disponibles en el territori, etc. 
 
 Per tot el que s’ha exposat, el Grup Municipal del Partit Popular de 
Cornellà, prega al Ple de l’Ajuntament, 
 
 
 1. Que se sol·liciti a la Junta Local de Seguretat l’elaboració i la 
presentació d’un informe anual sobre la situació de seguretat a Cornellà. 
 
 2. Que es traslladi una còpia de l’esmentat informe a tots els grups 
polítics amb representació en aquest Ajuntament.”       
 
 
 També tinc una pregunta sobre el tema que hem estat debatent 
abans i també portava una pregunta però he vist que el Portaveu d’EUiA 
també la ha fet sobre l’avinguda de Sant Ildefons i les queixes dels veïns sobre 
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com està aquell carrer, igual que els del barri Riera. Jo l’altre dia em vaig ficar 
amb el cotxe i em vaig veure “negra” per sortir ja que em van haver d’ajudar a 
treure el cotxe perquè em vaig quedar embarrancada literalment, ja que el 
carrer estava obert i quan em vaig donar compte em vaig ficar damunt d’una 
claveguera i va ser apoteòsic i crec que el mateix que em va passar a mi li pot 
passar a qualsevol. Penso que les obres estan mal senyalitzades i a l’avinguda 
Sant Ildefons són fins i tot molt perilloses, els cotxes passem per una mena de 
túnel la qual cosa dóna la sensació de què crec que hi haurà més d’un 
accident. 
 
 Portava també una sèrie de preguntes, una és que per què es van a 
treure els aparcaments? quan jo ho vaig preguntar em van dir que no traurien 
els aparcaments, i jo no sé on aparcarà la gent com no sigui en la mitgera, 
però bé, com sigui que el Sr. Flórez ho ha preguntat, si considereu que em 
podeu contestar ja ho fareu, i si no ja està.       
  
 La pregunta que vull que se’m contesti per escrit és sobre el cost 
d’aquesta campanya que hem parlat de l’autocar, dels vídeos, del personal, en 
concret, d’aquesta exposició que s’ha fet muntar el  “stand” en la plaça i quant 
puja, que se’m passi un informe de l’interventor del que ha costat.  
 
 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde per manifestar que si es 
demana es farà arribar la informació, i respecte al tema de l’avinguda com que 
s’ha de discutir en la Comissió Informativa, com sigui que sou els dos 
membres, ja ho discutireu. 
 
 Acte seguit pren la paraula la senyora Judith Ibàñez Vives, com a  
Regidora-Delegada de l'Àrea de Salut Pública, Serveis Socials i Dona, per 
efectuar una pregunta al senyor Nèstor Artís i Villena, Portaveu del Grup 
Municipal de CiU, i és la següent: vostè un dia va portar a aquest Ple una 
queixa sobre un còmic que aquest Ajuntament va premiar -desafortunat 
evidentment- i jo li pregunto per què la Conselleria de Turisme ha fet aquesta 
campanya publicitària que atempta totalment contra la dignitat de les dones i 
que està recorrent tota Europa?, si hem de filar prim, hem de filar prim tots. 
Avui sembla ser que l’han retirada i que el President de la Generalitat, que mai 
parla del tema de la dona, -ni tan sols dóna suport a les dones mortes per 
violència- avui s’ha tingut que retractar d’aquesta campanya, perquè suposo 
que deu pensar que no sigui que les dones no votin en les pròximes eleccions 
al seu partit. 
 
 També haig de dir a la senyora Espinosa que el Ministeri, de 
moment, no ha retirat aquesta campanya i no només és aquesta fotografia, hi 
ha més fotografies que atempten a la dignitat de les dones, moltes més, i en 
aquest moment estan recorrent mitja Europa. 
 
 Per tant, Sr. Artís, evidentment el còmic no era afortunat i vostè en 
aquest Ple va portar una queixa, i jo li demano que em doni una explicació, 
una resposta a què significa això que l’han hagut de retirar ràpidament per 
què ha tingut que intervenir l’Institut Català de la Dona. 
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 Seguidament pren la paraula el Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que no tenen l’obligació de contestar a això que ha plantejat la 
Sra. Ibàñez, encara que comprenc la teva indignació, però ni el Sr. Artís 
representa aquí a la Generalitat ni la Sra. Espinosa representa al Govern, o 
sigui, que comprenc la indignació de les dones i la teva en especial però 
repeteixo que no tenen per què contestar perquè no representen a aquestes 
institucions, i seran els responsables els qui hauran de donar la resposta en 
els fòrums pertinents.       
 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-dues hores i quaranta minuts, 
de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, 
juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 
 
 

 


